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آخرین اخبار از پرونده اسید پاشی اصفهان

معلوم نشد که این کار توسط چه کسی
 انجام شد!

معـاون امنیتـی انتظامـی وزیـر کشـور دربـاره آخریـن وضعیـت پرونـده اسیدپاشـی 
اصفهـان گفـت: ایـن پرونده واقعا رسـیدگی شـد. عزم همـه این بود کـه پرونده حل 
شـود ولـی پرونـده هنـوز باز اسـت و معلوم نشـد که این کار توسـط چه کسـی انجام 

شـد. بـا کمال تأسـف ایـن پرونده هنـوز به نتیجه نرسـیده اسـت.: 
ایسـنا نوشـت: حسـین ذوالفقـاری در نشسـت خبـری امـروز خـود به مناسـبت هفته 
دولـت، اظهـار کـرد: بعـد از اینکـه دسـتورالعمل بهداشـتی بـرای محـرم اعلام شـد، 
آمـوزش ۹۲ هـزار هیات ثبت شـده کشـور  و 85 هـزار بازدید از هیات ها انجام شـد. 
بیشـترین رعایت ضوابط بهداشـتی از ابتدای شـیوع بیماری کرونا را از سـوی برنامه 
هـای مذهبـی و دینـی داشـتیم از جمله در مراسـم ایام محـرم. در این ایام بیشـترین 
همـکاری هـا از سـوی تولیـت آسـتان ها، هیـات ها و مداحـان وجود داشـت و موارد 

نـادری هـم از عـدم رعایـت ها بـود که تذکـر دادیم.
وی بـا اشـاره بـه تصویـب ۲۶ پیشـنهاد کمیتـه امنیتـی اجتماعـی در سـتاد مرکـزی 
مقابلـه بـا کرونـا، ادامـه داد: ایـن پیشـنهادها شـامل مـواردی همچـون طـرح تـب 
بـود؛  تعطیلـی مـدارس  و   تـردد  اجتماعـی، محدودیـت  فاصلـه گـذاری  سـنجی، 

همچنیـن کمـک هـای مومنانـه مـردم سـاماندهی شـد.
معـاون امنیتـی انتظامی وزارت کشـور همچنین با اشـاره به ضـرورت رعایت پروتکل 
هـای بهداشـتی از سـوی همـگان، افـزود: کارهـا و فعالیـت هـا بایـد ادامـه یابـد و 
مـن خواهـش مـی کنم کـه مـردم رعایت کننـد. بر اسـاس پیشـنهاد کمیتـه امنیتی 
اجتماعـی، سـتاد مرکـزی مقابلـه با کرونـا تصویب کرد که همه دسـتگاه هـا در همه 
قـوا در 15 روز برنامـه همزیسـتی بـا کرونا را تهیـه کنند تا به تصویب سـتاد مرکزی 
برسـد. ارائـه خدمـات دسـتگاه هـا نبایـد موجـب تجمـع مـردم شـود. تهیـه سـامانه 
یکپارچـه مدیریـت و کنتـرل هوشـمند بیمـاری کرونـا مـی توانـد به ما کمـک کند.

ذوالفقـاری دربـاره انتخابات دور دوم مجلس شـورای اسـلامی در روز ۲1 شـهریور در 
۹ اسـتان و ۲۴ شهرسـتان، گفـت: دسـتورالعمل تامیـن نظـم و امنیت به اسـتان ها و  
ضوابط بهداشـتی هم ابلاغ شـده اسـت. نامزدها حق تشـکیل سـتاد انتخابات ندارند 
و از فرصـت فضـای مجازی و صداسـیما می توانند اسـتفاده کنند. در شـعب اخذ رای 
بایـد فاصلـه دو متـری رعایـت شـود. مجریـان شـعب از قبـل غربالگری می شـوند. 
اولویـت محـل شـعب در  فضای باز اسـت و شـعب از قبل ضدعفونی می شـود. رای 
دهنـدگان بایـد فواصـل را رعایت کرده و از ماسـک اسـتفاده کنند. برگـزاری هرگونه 

تجمع ممنوع اسـت.
 اگـر نامـزدی رعایـت نکند، از حضور در شـبکه تلویزیونی اسـتانی محروم می شـود 

و حتمـی ممکن اسـت به دسـتگاه قضایی معرفی شـود.
وی بـا اشـاره بـه وضعیـت امنیتـی کشـور، خاطرنشـان کـرد: کشـور بـا هوشـیاری 
مـردم و تـلاش نیروهـای نظامـی، امنیتـی، انتظامـی و بسـیج و شـورای های تامین 
و مرزبانـی از امنیـت خوبـی برخـوردار اسـت. تحریـم هـا، حمایت مالـی و اطلاعاتی 
دسـتگاه هـای اطلاعاتـی کشـورهای متخاصم بـرای ناامن کـردن کشـور انجام می 
شـود. تحریـک مـردم در فضـای مجازی انجام می شـود و منشـاء هشـتک ها برای 
ایجـاد تجمـع در خـارج از کشـور اسـت. ایـن اقدامـات برای ناامن سـازی و سـوری 
سـازی کشـور اسـت. در ایـن زمینـه بـه هوشـیاری بیشـتری نیـاز اسـت و حتـی در 

برخـی مـوارد هوشـیاری مـردم بیشـتر از برخی مسـئولان اسـت.
معـاون امنیتـی انتظامی خاطرنشـان کرد: رویکرد شـورای امنیت کشـور، پیشـگیری 
اسـت و 85 درصد فعالیت ما در حوزه پیشـگیری اسـت. مسـایل مربوط به نارسـایی 
هـا در خدمـت رسـانی بـه مـردم، مسـایل اقتصـادی و اجتماعـی، مساسـل صنفی و 
کارگـری را رصـد کردیـم و ۶10 پیشـنهاد بـه مسـئولان ارائـه کردیـم و ایـن باعث 
شـد از تنـش هـای اجتماعـی جلوگیـری شـود. در ۹ جـرم شـاهد کاهـش و در 10 
جـرم شـاهد افزایـش هسـتیم و در مجمـوع شـاهد تغییـر در میزان مراسـم نیسـتیم. 
در پنـج مـاه اول سـال گذشـته، 51۹ فراخـوان عمده داشـتیم  و امسـال 1۷۲۲ مورد 
داشـتیم. بـا کنتـرل هـای اطلاعاتـی شـاهد کاهـش اقدامـات تروریسـتی هسـتیم. 
 در سـه مـاه اول امسـال،  1۴ تروریسـت کشـته و 3 نفـر از نیروهـای مـا شـهید

 شدند.
ذوالفقـاری گفـت: اقدامـات تروریسـتی کاهـش نیافتـه اسـت بلکـه کنترل ما بیشـتر 
شـده اسـت. در سـال ۹۷، 1۹ نفـر از عوامـل مـا و  در سـال ۹8 ، ۹ نفـر از نیروهـای 
ما شـهید شـدند. در سـال ۹۷، ۲0 تروریسـت توسـط ما کشـته شـدند در سـال ۹8، 

۴۴ نفـر کشـته شـده اند.
وی دربـاره وضعیـت برگـزاری مراسـم اربعیـن امسـال، گفت: سـفیر ایـران در بغداد 
بـه مـا اعلام کـرد که مسـئولان عراقـی به صراحـت اعلام کـرده اند که امسـال به 

خاطـر بیمـاری کرونـا  زائـر خارجی را نمـی پذیرند.
معـاون امنیتـی انتظامـی وزارت کشـور در پاسـخ به پرسشـی درباره افزایـش بحران 
هـای اجتماعـی در دولـت، تصریـح کـرد: در دولـت یازدهـم کمتریـن بحـران های 
اجتماعـی را داشـتیم. از سـال ۹۶ اتفاقاتـی در کشـور رخ داد کـه منجـر بـه افزایـش 
بحـران ها شـد. ریشـه هـای بحران بـه مسـایل اقتصادی ، سیاسـی باز مـی گردد و 

ریشـه برخـی مسـایل، خـارج از کشـور اسـت  و بحـران هـا  تک علتی نیسـت.
وی بیـان کـرد: مسـتندات مکتـوب وقایـع سـال های ۹۶ و ۹8 و ریشـه هـای ایجاد 
آن وجـود دارد. شـورای امنیـت  وقایـع آبـان ۹8 را پیـش بینـی کـرده بـود و نظر ما 
ایـن بـود کـه قیمـت بنزین تـک نرخـی باشـد. پیش بینـی اعتراضـات را هـم کرده 
بودیـم. مـا پیامدهـای اجتماعـی اجـرای طـرح افزایـش قیمـت بنزین را پیـش بینی 
کـرده بودیم. قرار بود سـال گذشـته قسـمت گازوییـل افزایش یابد که مـا گفتیم این 
کار شـدنی نیسـت . درخواسـت کردیـم قبـل اجرای طرح، مسـئولان مزایـای طرح را 
بـرای مـردم توضیـح دهنـد اما معتقد بودیـم زمان اجـرای طرح اعلام نشـود تا مردم 
بـه پمـپ بنزیـن هـا نرونـد. در سـاعات اولیه اجرای طـرح، مشـکلی وجـود نیامد اما 
از ظهـر جمعـه برخـی مسـئولان داخل کشـور و یک گـروه از خارج کشـور اقداماتی 
را آغـاز کردنـد و عـده ای از مـردم هـم اعتـراض کردنـد و بعـد حـوادث دیگری رخ 
داد. گـزارش هـای مسـتند و مکتـوب ایـن وقایع وجـود دارد و اگر روزی لازم باشـد،  
آمادگـی داریـم تـا شـرح اتفاقـات را به صـورت مسـتند ارائه کنیـم . این گـزارش ها 

در شـورای امنیت وجـود دارد.
معـاون امنیتـی انتظامـی وزیـر کشـور در پاسـخ به پرسشـی دربـاره آخریـن وضعیت 
پرونـده اسیدپاشـی اصفهـان اعـلام کرد: ایـن پرونده واقعا رسـیدگی شـد. عزم همه 
ایـن بـود کـه پرونـده حـل شـود ولـی پرونده هنـوز باز اسـت و معلوم نشـد کـه این 
کار توسـط چـه کسـی انجـام شـد. بـا کمـال تأسـف ایـن پرونـده هنـوز بـه نتیجـه 

است. نرسـیده 
وی در مـورد موضـوع اتفاقـات اخیر در روسـتای ابوالفضل بیان کرد: متاسـفانه برخی 
دوسـتان بـدون اطلاعـات از موضـوع صحبـت مـی کننـد. ایـن منطقـه 300 هکتار 
اسـت کـه 100 هکتـار آن قبـلًا توسـط بنیـاد واگذار شـده امـا ۲00 هکتـار آن اصلا 
در محـدوده شـهری نیسـت. افـراد سـودجو اقداماتـی در آنجـا صورت دادنـد و زمین 
هـا را غیرقانونـی واگـذار کـرده بودنـد و بنیاد مسـتضعفین هم  یک فنـس دور زمین 
نکشـیده بـود. اکثـر زمیـن هـا به صورت بـاغ ویـلا درآمده اسـت و فقـط  35 خانوار 
در آنجـا سـاکن هسـتند. بنیاد مسـتضعفین حکم قضایـی برای تخریب  گرفته اسـت 
و تدبیـر شـورای تامیـن ایـن بـود که بخـش منطقه باغ ویـلا تخریب شـود. اصلا ما 
نـام این روسـتا را در تقسـیمات کشـوری نداریم. متاسـفانه برخی از افـرادی که خود 
ذی نفـع هسـتند و در فضـای مجـازی فعـال هسـتند، دخالـت کـرده انـد و اعتراض 
هایـی بـه تخریـب هـا انجام شـد و چهار نفـر از نیروها و چهـار نفر از مـردم مجروح 
شـدند.  بنیـاد مسـتضعفین تصمیـم گرفـت کـه بـرای 35 خانـوار، مبلـغ ۴0 تـا 50 

میلیـون بـرای گرفتـن خانه در شـهر جدیـد رامین اختصـاص دهد.
و  اسـت  فنـس می کشـیده  را  زمیـن  دور  بایـد  بنیـاد مسـتضعفین  داد:  ادامـه  وی 
شـهرداری هـم بایـد با تخلفات برخـورد می کرده اسـت. قطعا زدو بندهایـی در ادارت 
دولتـی در ایـن زمینـه صـورت گرفتـه اسـت. اب، برق، گاز بـه صـورت غیرقانونی به 

این بـاغ ویلاها رسـیده اسـت.

فضایپساترامپیبهانهایبرایورودبهمذاکراتیدیگربینایرانوآمریکا
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این بگذاریم که حوادث 
نشــده ای  پیش بینی 
جو  پیــروزی  باعــث 
انتخابــات  در  بایــدن 
نوامبر خواهد شــد، او اگر 
موفق به حضــور در کاخ 
سفید شود، راه اوباما را در 
خواهد  خارجی  سیاســت 
از جناح  بایــدن  پیمــود، 
اصلــی حــزب دموکرات 
محسوب می شود که به مرکزگرایان این حزب 
شــهرت دارند، آن هــا همواره به گســترس 
ارزش هــای آمریکایی اعتقاد دارند و به دنبال 
کاهش بودجه نظامی و زرادخانه های هسته ای 
آمریکا هستند. روز شــنبه هشتم شهریور ماه 
کاملا هریس، معاون جوبایدن مدعی شد که 
بایدن در صورت رئیس  جمهور شدن بار دیگر 
به برجام بازمی گردد و ایــن توافق را تقویت 
خواهد کرد. وی در ایــن خصوص گفت: جو 
بایــدن و دولت ما بایــد کار عظیمی را برای 
تعمیر خرابی هایی که دونالد ترامپ و دولتش 
به بار آورنده اند، انجام دهد و جایگاه ما در دنیا 
را تثبیت کند. هریس پیش از این نیز با اشاره 
به انــزوای دیپلماتیک آمریکا درباره مســئله 
ایران گفت: مــن در کمیته اطلاعاتی خدمت 
می کنــم و باور دارم که بیش از همیشــه از 
متحدانمان دور شده ایم و برای رو به رو شدن 
با این چالش نیاز به کمک داریم. او علاوه بر 
این دربــاره تحریم تســلیحاتی ایران گفت: 
دولت ترامپ مسئله تحریم تسلیحاتی را اخیرا 
به شورای امنیت سازمان ملل برد و تنها یک 
کشــور دیگر همراه با ما رای مثبت داد. فکر 
می کنم منصفانه اســت کــه بگوییم رویکرد 
»اول آمریکا« به آمریکای تنها تبدیل شــده 
اســت که به نفــع ما و به نفــع متحدان مان 
نیســت. نامزد حزب دموکرات در رقابت های 
انتخابات ریاست جمهوری ۲0۲0 آمریکا بارها 
بر بازگشــت به برجام تاکید کرده است، اما آیا 
رویکــرد وی به ایران با خصومت ۴0 ســاله 

واشنگتن علیه تهران متفاوت خواهد بود؟
دولت بــاراک اوباما رئیس جمهوری ســابق 
آمریکا به همــراه چهار عضو دائم شــورای 
امنیت ســازمان ملل متحد، آلمــان، اتحادیه 
اروپا و جمهوری اسلامی ایران پس از ۲ سال 
مذاکره سخت و فشــرده سر انجام در تیرماه 
13۹۴ بــه توافقی دســت یافتند کــه برنامه 
جامع اقدام مشــترک )برجام( نام گرفت. این 
در حالی بود که رژیم صهیونیستی و مقامات 
ســعودی تمام تلاش خود را به کار گرفتند تا 
مانع نهایی شــدن این توافق شوند اما دولت 
اوباما زیــر بار این فشــارها نرفت، همچنان 
کــه تندروهای ضد ایرانــی در داخل آمریکا 
هم فشــار خود را برای کارشــکنی افزایش 

داده بودنــد. با پایان یافتن دولت دموکرات ها، 
ورود یک جمهوریخواه به کاخ سفید که هیچ 
سابقه اجرایی نداشت و تنها سابقه فعالیتی وی 
تجارت بود، اما جاه طلبی زیادی از جوانی برای 
کســب بالاترین قدرت ایالات متحده داشت، 
توافقنامه های زیادی را که امضای یک رئیس 
جمهــور سیاهپوســت زیر آن بــود، به خطر 
انداخت. ترامپ در نخستین سفر خارجی خود 
به عنوان رئیس جمهوری آمریکا به عربستان 
و سرزمین های اشــغالی رفت و تحت فشار 
حاکمان آنها و تندروهای داخلی در نشســت 
یکم خــرداد 13۹۶ ریاض، ایــران را حامی 
تروریســم در خاورمیانه و حامی بشار اسد در 
سوریه نامید. ترامپ سلف خود، باراک اوباما را 
متهم کرد که سیاست مماشات علیه ایران را 
دنبال کرده است، توافق هسته  ای را »بدترین 
توافــق تاریخ« دانســت و تاکیــد کرد برای 
خروج از آن درنگ نمی کند. از این رو، در 18 
اردیبهشــت 13۹۷ در یک نمایش تلویزیونی 
بــه طور رســمی اعــلام کرد به مشــارکت 
آمریکا در توافق هســته ای ایران که او آن را 

فاجعه بارتریــن توافق می نامد، پایان می دهد. 
در طول سه ســال گذشته هم شــدیدترین 
اقدامات تروریستی را اعم از اقتصادی، سیاسی 
و نظامی علیه مردم بی گناه ایران روا داشت. نه 
تنها از برجام خارج شد بلکه تحریم های تعلیق 
شده را بازگرداند و تحریم های اضافی دیگری 
را اعمال کرد، فرمانده وقت سپاه قدس ایران 
را در یک اقدام تروریســتی به شهادت رساند، 
مقامات عالی ایران را در فهرســت تحریمی 
قرار داد و ممنوعیــت تردد مقامات جمهوری 
اسلامی را به ســازمان ملل متحد وضع کرد. 
جدیدترین اقدام وی ضد این توافق هم ارائه 
قطعنامه و ســپس درخواســت فعــال کردن 
ســازوکار مکانیسم ماشــه برای بازگردندان 
تمام تحریم های شــورای امنیت علیه ایران 
بوده تا آنچه را که در طول ســه سال گذشته 
نتوانسته اســت، انجام دهد. هدف از این کار 
بــه گفته مایــک پمپئو وزیر خارجــه آمریکا 
این اســت که ایران به میــز مذاکره بازگردد 
در حالــی که برجام ســاز و کاری میان ایران 
و آمریکا برای مدیریــت تنش ها و اختلافات 

ایجاد می کرد و خــروج ترامپ از برجام، این 
ســاز و کار را تخریب کرد. ترامپ که فهمیده 
است در سیاست خارجی دستانی خالی دارد، به 
طــور مداوم مطرح می کند در صورت پیروزی 
در انتخابات، در کمتــر از یک ماه با ایران به 
توافق دســت خواهد یافت اما در دیگر ســو، 
نامــزد دموکرات ها، خروج آمریــکا از برجام 
را یک نقطه ضعف و شکســت بسیار روشن 
برای سیاســت خارجی دولت ترامپ می داند. 
حزب دموکرات در مجمع ملی خود جو بایدن 
را که معــاون اول اوباما هم بوده اســت، به 
عنوان نامزد رسمی خود برای رقابت انتخاباتی 
برگزید. این انتخــاب از این جهت که بایدن 
بارهــا به حمایت از برجــام و همچنین پایان 
دادن به جنگ های بی پایان در منطقه تصریح 
کرده اســت، می تواند بــرای جهان اهمیت 
داشته باشــد. با نگاهی به اولویت های اعلام 
شده بایدن در صورت پیروزی در انتخابات، از 
نزدیک به ۴5 ایده اصلی، ۲ ایده آن مربوط به 
سیاست خارجی است. خاتمه دادن به جنگ ها 

یکی از این برنامه ها اســت. بایدن ادعا کرده 
اســت به جنگ های طولانی در افغانستان و 
خاورمیانــه پایان می دهد که هزینه زیاد جانی 
و مالی را متوجه ایالات متحده کرده اســت. 
همچنین گفته اســت به پشتیبانی از جنگ به 
رهبری عربستان سعودی در یمن پایان خواهد 
داد. در باره برجام هم اینگونه آمده اســت که 
اگر تهران به تعهــدات برجامی خود بازگردد 
)اشــاره به گام های ایران درکاهش تعهدات 
برجامی(، بایدن با استفاده از دیپلماسی سخت 
و حمایــت از متحدان خود بــرای تقویت و 
گســترش آن، بار دیگر به این توافقنامه وارد 
خواهد شد. بایدن ۲ شــرط برای برجام قرار 
داده است، نخست بازگشــت ایران به توافق 
برجام و دوم گســترش آن. اگرچه مشخص 
نیست که ورود دوباره آمریکا به برجام چگونه 
ممکن خواهد بود و چه کســانی باید با ورود 
دوبــاره آن موافقت کنند امــا نوع نگاه بایدن 
به ایران و شــروط مطرح شــده، می تواند به 
کشمکش فعلی میان تهران و واشنگتن ادامه 
دهد. بایدن درباره توافق هســته ای ایران که 

در تارنمای اندیشــکده شورای روابط خارجی 
آمریکا منتشــر شده است، می گوید: ترامپ از 
توافقی  مشــترک)برجام(،  اقدام  جامع  برنامه 
که برخی فعالیت های هسته ای بالقوه ایران را 
محدود می کرد، خارج شد و هیچ برنامه عملی 
بهتــری به جای آن نداشــت. وی می افزاید: 
اقدامات بی پــروای ترامپ، بحــران عمیقی 
را در روابط دو ســوی اقیانوس اطلس ایجاد 
کرده و چین و روســیه را به ایــران نزدیکتر 
کرده اســت؛ در نتیجه، ایــالات متحده و نه 
ایران منزوی شــده اســت. بایدن با اشاره به 
پنــج گام کاهش محدودیــت برجامی ایران، 
ادامه می دهد: ...کاری که ایران انجام می دهد 
خطرناک است، اما باز هم برگشت پذیر است. 
وی اضافــه می کنــد: اگر ایران بــه تعهدات 
هسته ای خود عمل کند، من دوباره به برجام 
وارد می شــوم ... با این کار اعتبار آمریکا باز 
خواهد گشت و به جهانیان نشان داده خواهد 
شد که حرف و تعهدات بین المللی آمریکا یکی 
است. بایدن در عین حال تاکید دارد، می تواند 
اجماع جدید بین المللی پیرامون سیاست ایران 

و تعهد مضاعف به دیپلماسی ایجاد کند تا به 
صورت موثرتر علیه سایر رفتارهای تهران که 
او بدخواهانه می نامــد، عمل کند. بایدن ادعا 
می کند ایران برنامه هســته ای خود را از سر 
گرفته و پرخاشگرتر شده است. البته او این ها 
را ناشــی از تصمیم های غلط ترامپ می داند. 
کامــالا هریس که در صورت پیروزی، معاون 
اول وی خواهد شــد هم اظهارات مشــابهی 
دارد و می گوید با بازگشت به برجام می توانند 
بــا همکاری متحــدان خود، درباره مســائل 
دیگر مربوط به ایران همچون موشــک های 
بالســتیک اقدام کنند. به ایــن ترتیب، آنچه 
مسلم است بایدن و تیم سیاست خارجی وی 
به برجام تنها به عنوان یک دریچه برای گفت  
و گوهای بعدی نگاه می کنند و موضوعاتی که 
مد نظــر دارند فراتر از چارچوب این توافقنامه 
است. علاوه بر برجام و آنچه که بایدن درباره 
آن مطــرح کرده اســت، مســایل منطقه ای 
نقطــه افتراق جدی در معادلات دولت فرضی 
دموکرات ها با ایــران خواهد بود، چرا که آنها 
به صراحت بر امنیت رژیم صهیونیستی تاکید 

دارنــد. حمایت ایران از جبهــه مقاومت را بر 
نمی تابند و نســبت به موشک های بالستیک 
ایران هم نظر منفی دارند. در کنار اینها، وضع 
تحریم های متعدد و چندلایه علیه بخش های 
مختلــف اقتصادی ایران، قانــون قیصر علیه 
حمایت از دولت مشــروع و قانونی ســوریه، 
شناسایی سپاه پاســداران انقلاب اسلامی به 
عنوان ســازمانی تروریستی، خصومت آشکار 
بــا نیروهای بســیج مردمی عــراق و وضع 
تحریــم بــرای فرماندهان آن، ترور ســردار 
سلیمانی و همراهانشــان و خروج از برجام و 
تلاش برای نابود کردن آن، مین هایی اســت 
که دولت ترامپ در مســیر مذاکرات آتی کار 
گذاشته است. بر اســاس تجربه دولت اوباما، 
نخســتین کار بایــدن در صــورت پیروزی، 
به احتمال زیــاد برقراری کانــال ارتباطی با 
ایــران خواهد بود، اما با توجــه به رفتارهای 
واشــنگتن در این ۴0 ســال علیه جمهوری 
اسلامی ایران و روند شــکل گیری دو دولت 
در تهران و واشنگتن، خود زمان زیادی برای 
از ســرگیری این کانال احتمالــی نیاز خواهد 
داشــت و تجربه برجام هم اعتماد به آمریکا 
را برای مردم ایران بار دیگر ســخت تر کرده 
است. جان سالیوان مشــاور سیاست خارجی 
بایدن معتقد اســت می توانند در سال نخست 
دولت دموکرات به یک پیشــرفت دیپلماسی 
هســته ای با ایران دســت یابند امــا به طور 
مشــخص برنامه آنها این است که از تحریم  
هایی که دولت ترامپ سرسختانه علیه مردم 
به کار گرفته اســت، استفاده ابزاری کنند و به 
ازای برداشته شدن برخی از تحریم ها از ایران 
بخواهند به مسیر برجام بازگردد. این اظهارات 
تایید می کند فــرض اصلی تصمیم گیرندگان 
آمریکایی طی ۴0 ســال گذشته تغییر نکرده 
و آنها معتقدند که ایران تحت فشــار پای میز 
مذاکره می آید. برای رد این فرضیه باید اثبات 
کرد که سیاســت فشــار حداکثری نمی تواند 
به ابزاری برای شکســتن اراده ملت ها تبدیل 
شود و جمهوری اســلامی هم قدرت لازم را 
در مواجهه بــا این نگاه آمریکایی ها در اختیار 
دارد. در فاصلــه کوتاهی تا انتخابات جدید در 
آمریکا، بن بست در سیاســت داخلی آمریکا 
ادامه می یابد، مذاکرات با کره شمالی پیشرفت 
چندانی نداشته، تنش با چین در حال افزایش 
است، و پرونده روسیه تشدید می شود. محمد 
بن سلمان متحد اصلی ترامپ تضعیف شده و 
باید منتظر اقدامات کنگره علیه آن بود، جنگ 
یمن به بن بســت رسیده، جنگ سوریه رو به 
پایان است، تحولات عراق و افغانستان نیز به 
نفع آمریکا جریان نــدارد. با این حال، آمریکا 
حتی در صورت پیــروزی ترامپ برای پرهیز 
از بحران ممکن است سر و صدا به راه اندازد 
اما چاره ای جز بازگشت به میز مذاکره نخواهد 

داشت.

سوژه

بر اساس تجربه دولت اوباما، نخستین کار بایدن در صورت پیروزی، به احتمال زیاد 
برقراری کانال ارتباطی با ایران خواهد بود، اما با توجه به رفتارهای واشنگتن در این 40 
سال علیه جمهوری اسلامی ایران و روند شکل گیری دو دولت در تهران و واشنگتن، خود 

زمان زیادی برای از سرگیری این کانال احتمالی نیاز خواهد داشت و تجربه برجام هم 
اعتماد به آمریکا را برای مردم ایران بار دیگر سخت تر کرده است

,,

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس:

شبکه های اجتماعی نباید مستقل باشند 
رییس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها مجلس گفت: 
این درســت نیست که شبکه های اجتماعی مستقل باشند و 

هرچه خواستند عمل کنند.
به گــزارش صبح امروز بــه نقل از انتخــاب، محمدصالح 
جوکار با اشاره به طرح نمایندگان مجلس برای »ملی شدن 
اینترنت«، گفت: این بحث برای دیروز و امروز نیست. دولت 
طبق برنامه ششم مکلف است که اینترنت کشور را ملی کند. 
طرح اخیر نمایندگان نیز برای اصرار بر اجرای این مســاله 
است. خوشبختانه ما مشکل زیرساختی نیز برای اجرای این 
طرح نداریم و صرفا مشــکل عمده ما به عدم وجود سرورها 

در داخل کشور برمی گردد.
این نماینده اصولگــرای مجلس یازدهم ادامــه داد: امروز 
میلیاردها تومان هزینه بر کشــور بــه دلیل اینترنت تحمیل 
می شــود و منابع ملی ما صرف شبکه های خارجی می شود. 
بحث اینترنت ملی یک بحث و موضوع گســترده است که 
از گذشــته بوده و امروز می تواند یک فرصت خوبی برای ما 

خلق کند که باید از آن استفاده شود.
وی با تاکید بر اینکه اینترنت ملی هیچ تهدیدی برای کسب 
و کارهای اینترنتی نیســت، گفت: بحث ما در اینترنت ملی 

اصلا محدودیت نیســت. ما اتفاقا به دنبــال ایجاد فرصت 
کسب و کارهای بیشتر در شبکه های داخلی هستیم. ما باید 
تهدیدات را از حــوزه اینترنت دور کرده و به فرصت تبدیل 

کنیم.
جوکار همچنین در پاسخ به این پرسش که آیا از شبکه های 
اجتماعی خارجی در طرح اینترنت ملی اســتفاده می شــود، 
گفت: بحث ما اصلا چنین چیزی نیســت. امروز بسیاری از 
کشورهای اروپایی و آسیایی و همسایه اینترنت داخلی دارند 
و مــا چرا نباید از این تجربه ها اســتفاده کنیم؟ ما از طریق 
اینترنــت ملی می توانیم فضای مجازی را به خوبی مدیریت 

کرده و از پرداخت هزینه های گزاف جلوگیری کنیم.
وی همچنیــن درباره طرح انســداد پلتفورم های خارجی در 
صورت عدم همکاری و رعایت قوانین و پروتکل های ایران، 
گفت: طرحی که به مجلس داده شده به دنبال این است که 
بتوانیــم تهدیدات فضای مجــازی را مدیریت و مهار کنیم. 
امروز در بسیاری از کشورها، شبکه ملی اطلاعات وجود دارد 

ولی متاسفانه این اتفاق هنوز در کشور ما رخ نداده است.
جوکار ادامــه داد: ما در بحث شــبکه های اجتماعی اعتقاد 
داریم که این شبکه ها بایستی به پروتکل ها و قوانین کشور 

احترام بگذارند. این درســت نیست که شبکه های اجتماعی 
مستقل باشند و هرچه خواستند عمل کنند و یا مدیریت آنها 
در اختیار کشورهای میزبان ســرورها امثال آمریکا یا کانادا 
باشد.به گفته وی، شبکه های اجتماعی باید یکسری تعهدات 
داشته باشند. شبکه های اجتماعی نباید تهدیدی برای امنیت 
کشورها باشند. کمااینکه ما شاهد بودیم که نیروهای داعش 
از طریق همین شــبکه های اجتماعی هماهنگی ها را انجام 

می دادند.
این نماینده اصولگرای مجلس شــورای اســلامی در پاسخ 
به این پرســش که اگر شبکه های اجتماعی مانند واتس آپ 
و اینســتاگرام از پروتکل ها پیروی نکنند، فیلتر خواهند شد؟ 
گفت: این چنین نیســت که همه شبکه های اجتماعی فیلتر 
شــوند. امروز کشوری مانند ترکیه یکســری محدودیت ها 
برای شــبکه های اجتماعی در نظر گرفته اســت. بنابراین 
چنین ظرفیتی برای ایجاد محدودیت شــبکه های اجتماعی 

باید وجود داشته باشد.
رییس کمیســیون امور داخلی کشــور و شوراها در مجلس 
دهم در پاســخ به این پرســش که آیا فیلترینگ در شبکه 
ملی اینترنت تکرار می شود، گفت: مردم در اینترنت ملی به 

راحتی می توانند از سایت ها و پایگاه های اطلاعاتی استفاده 
کرده و همچنین به راحتی می توان در این بســتر سایت ها و 

پایگاه های اطلاعاتی مخرب را فیلتر کرد.
وی همچنیــن در پاســخ به این پرســش که آیــا ایران با 
کشــورهایی همچون چین و روســیه برای ســاخت شبکه 
ملی اینترنت استفاده خواهد کرد، گفت: در پیش نویس سند 
همکاری ۲5 ســاله ایران و چین این موضوع تحت عنوان 
همکاری ۲ کشــور در جهت توسعه فضای مجازی قید شده 
است. البته اگر کشوری بخواهد در این زمینه با ما همکاری 

کند ما استقبال خواهیم کرد.
جوکار همچنین در پاسخ به این سوال که آیا آذری جهرمی 
وزیر ارتباطات به گفته برخی نمایندگان واقعا مخالف جدی 
طرح اینترنت ملی اســت، گفت: وزارت ارتباطات به عنوان 
نهــاد متولی، طبق قانون و برنامه ششــم موظف به اجرای 
طرح اینترنت ملی اســت و انتظار می رفت که تا امروز این 
اتفاق رخ می داد. ولی تعبیــری در این زمینه وجود دارد که 
اتفاقا خیلی هم شفاف اســت؛ ما تمام زیرساخت های لازم 
را برای اینترنت ملی را داریــم ولی اراده ای برای انجام آن 

نیست.
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عقب گرد دوباره شاخص بورس به کانال ۱.۶ میلیون واحد

دو دلیل اصلی افزایش قیمت طلا و سکه

شــاخص بــورس در جریــان معاملات 
امــروز بازار ســرمایه با ثبــت افت بیش 
از ۴3واحــدی، تا ارتفاع یــک  میلیون و 

۶8۴هزار واحد عقب نشینی کرد.
به گــزارش »صبــح امــروز« در جریان 
دادوســتدهای امروز بازار سرمایه بیش از 
۶ میلیارد و 51 میلیون ســهم و حق تقدم 
به  ارزشــی بالغ بر 10 هزار و ۲۲۹ میلیارد 
تومان در بیش از یک میلیون و 115 هزار 
نوبت مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص 
بورس با افت ۴3 هزار و ۲۹۴ واحدی، در 

ارتفــاع یک  میلیــون و ۶8۴ هزار و ۷۴1 
واحد قرار گرفت.

بیشــترین اثر منفی بر دماسنج بازار سهام 
در روز جاری به نــام نمادهای معاملاتی 
شــرکت های صنایــع پتروشــیمی خلیج 
فارس، ســرمایه گذاری تامیــن اجتماعی 
و پالایش نفت اصفهان شــد و در مقابل 
شرکت های ملی صنایع مس ایران، فولاد 
خوزســتان و فــولاد کاوه جنوب کیش با 
رشد خود مانع افت بیشتر نماگر بازار سهام 

شدند.

شــاخص های اصلی بازار سرمایه هم روز 
منفی را پشت ســر گذاشتند؛ به طوری که 
شاخص قیمت )وزنی ــ ارزشی( 1135۷ 
واحد، کل )هــم وزن( ۶515 واحد، قیمت 
)هم وزن( ۴۲۷3 واحد، آزاد شناور ۴۹8۴۴ 
واحد و شــاخص های  بازار اول و دوم نیز 
به ترتیــب ۲81۹۷ و 1015۹0 واحد افت 

کردند.
بر اســاس ایــن گــزارش، در بازارهای 
فرابــورس ایران هم با معامله یک میلیارد 
و 31۹ میلیون ورقه به ارزش 3 هزار و 8۷  

میلیارد تومان در ۴01 هزارنوبت، شاخص 
فرابــورس )آیفکس( 3۷0واحد افت کرد و 
در ارتفاع  1۷هزار و ۷88 واحد قرار گرفت.
در این بازار هم امروز بیشــترین اثر منفی 
نــام نمادهای  به  بر شــاخص فرابورس 
معاملاتی ســنگ آهن گهر زمین، پلیمر 
آریا ساسول و پتروشیمی تندگویان شد و 
در مقابل شــرکت های پتروشیمی مارون، 
بیمه پاســارگاد و توسعه مسیر برق گیلان 
بیشترین اثر مثبت را بر شاخص فرابورس 

به نام خود ثبت کردند.

نایــب رئیس اتحادیه فروشــندگان طلا و 
جواهر گفت: افزایش قیمت جهانی و قیمت 
ارز باعث شــد تا مجدداً قیمت طلا و سکه 
ســیر صعودی داشته باشــد؛ قیمت سکه 
نسبت به آخرین روز کاری قبل از تعطیلات 

با افزایش ۶00 هزار تومانی همراه شد.
بــه گزارش »صبــح امروزم و بــه نقل از 
تســنیم، محمد کشتی آرای درباره وضعیت 
بازار طلا و ســکه در روزجاری اظهار کرد: 

امروز قیمت جهانی طلا نسبت به دیروز با 
35 دلار افزایش به 1۹۹3 دلار رسید ضمن 
اینکه قیمت ارز نیز در بازار داخلی از کانال 
۲3 هــزار تومان وارد کانال ۲۴ هزار تومان 

شده و افزایش یافته است.
وی با بیــان اینکه »هــر دلار امریکا هم 
اکنون در بازار ۲۴ هزار و 3۶0 تومان قیمت 
خورده است« افزود: افزایش قیمت جهانی 
و قیمت ارز باعث شد تا مجدداً قیمت طلا و 

سکه سیر صعودی داشته باشد؛ قیمت سکه 
نسبت به آخرین روز کاری قبل از تعطیلات 
با افزایش ۶00 هزار تومانی همراه شد. هم 
اکنون قیمت ســکه طرح قدیم 10 میلیون 
و ۹50 هزار تومان، ســکه طرح جدید 11 
میلیــون و ۴00 هزار تومان، نیم ســکه 5 
میلیــون و 550 هزار تومان، ربع ســکه 3 
میلیون و 150 هزار تومان و ســکه گرمی 

یک میلیون و ۷30 هزار تومان است.

امسال فروش فرم مدارس نداریم
رئیس اتحادیه خیاطان مردانه و تولیدکنندگان پوشــاک مشهد گفت: امسال واحدهای صنفی 
فروش فرم مدارس ندارند و اگر مدرســه ای برای تهیه فرم مدارس الزام تعیین کرده، احتمالا 

با کارگاه ها و خیاطی های زیرزمینی برای تهیه این فرم ها قرارداد بسته  است.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، علی اکبر طاهری در خصوص مشکلاتی که کرونا 
بــرای واحدهای این صنف ایجاد کرده، اظهار کرد: کرونا به تمام واحدها ضرر زده  و با توجه 
به نبود مراسمات مختلف، تعدیل نیرو و تعطیلی های بسیاری در این صنف صورت گرفته اما 

آمار دقیقی در این خصوص وجود ندارد.
وی افزود: حدود ۷0 تا 80 درصد خیاطان مردانه، عملا هیچ فروشــی ندارند. حتی نمی توانند 
در مــاه اجاره مغازه خود را تامین کنند و به کارهایی چــون تعمیرات روی آورده اند که تنها 

بتوانند هزینه روزانه خود را کسب کنند.
جواد خزائی، مسئول صدور پروانه اتحادیه خیاطان مردانه و تولیدکنندگان پوشاک مشهد، نیز 
در خصوص تولید فرم مدارس تصریح کرد: اعضای اتحادیه که پیش از این با مدارس قرارداد 
داشــته اند، در حال حاضر تنها برای ورودی های آن مدارس قرارداد بسته اند. به عنوان مثال 
اگر در گذشته به تعداد 500 فرم با مدرسه ای قرارداد بسته می شد، در حال حاضر این میزان 
به حدود 50 عدد می رســد. برخی همکاران با مدارس به مشکلاتی برخورده اند و هنوز برای 

تحویل این تعداد فرم اقدام نکرده اند.
وی خاطرنشان کرد: در هیچ سالی خرید فرم مدارس اجباری نبوده  و امسال نیز از این قاعده 
مستثنی نیست. متاسفانه امسال تمام شغل ها متضرر شده اند و صنف ما نیز به نوعی بیشترین 

ضرر را متحمل شده  و تولیدی ها در این صنف به کل تعطیل شده اند.
خزائی گفت: این صنف ذیل صنوف آســیب پذیر قرار گرفت و در همین مدت به کارگران آن 
1۲ میلیون تومان و به کارفرمایان ۶ میلیون تومان تسهیلات تعلق گرفت. همچنین کارگران 

تعدیل نیرو شده صنف پوشاک از بیمه بیکاری بهره مند شدند.

 واگذاری ۷۳ هزار انشعاب رایگان گاز 
به مددجویان استان

مدیر بهره برداری شــرکت گاز خراسان رضوی گفت: در راستای حمایت از اقشار کم درآمد و 
آســیب پذیر تاکنون ۷3 هزار و ۲۲3 مورد انشعاب رایگان گاز طبیعی به خانوار تحت پوشش 

سازمان بهزیستی و کمیته امداد این استان واگذار شده است.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از شرکت گاز خراسان رضوی، فرشید دشتی اظهار کرد: در 
راستای حمایت از اقشار کم در آمد و آسیب پذیر تاکنون ۷3 هزار و ۲۲3 مورد انشعاب رایگان 
گاز طبیعی به خانوار تحت پوشــش ســازمان بهزیستی و کمیته امداد این استان واگذار شده 
است که 5۶ هزار و 3۶5 مورد سهم خانواده های تحت پوشش کمیته امداد و 1۶هزار و 858 

مورد انشعاب نیز به مددجویان سازمان بهزیستی تخصیص یافته است.
وی افزود: در همین راســتا طی پنج ماهه نخست امســال هم یکهزار و 351 مورد انشعاب 
دیگر به این گروه اختصاص یافت که ۷۴ درصد این آمار ســهم خانوار تحت حمایت کمیته 

امداد امداد خمینی )ره( بود.
دشــتی با بیان این مطلب که تداوم ایــن اقدامات در چارچوب توانمندســازی خانواده های 
کم بضاعت و نیز برخورداری گروه های هدف در دســتور کار شــرکت گاز قرار دارد، تصریح 
کرد: در سال گذشته نیز ۷ هزار و ۹01 مورد انشعاب رایگان گاز طبیعی در این بخش واگذار 
شده است.مدیربهره برداری شــرکت گاز خراسان رضوی با اعلام آمادگی این شرکت برای 
خدمت رســانی به بخش های مختلف جامعه مطابق با قوانین کشوری گفت: خدمات حمایتی 
شــرکت گاز در راستای مسئولیت اجتماعی، محرومیت زدایی، توسعه متوازن انرژی و تکریم 

ارباب رجوع در سطح شهرها و روستاهای استان انجام می شود.
دشــتی اضافه کرد: خانوار شامل این طرح می توانند با دریافت معرفی نامه از دستگاه حمایتی 

ذیربط و ارائه آن در زمان اشتراک پذیری برای یکبار از این امتیاز قانونی برخوردار شوند.
شــرکت گاز خراسان رضوی با دو میلیون و 3۹1 هزار مشــترک شهری و روستایی پس از 

استان تهران بزرگ بیشترین تعداد مشترک گاز کشور را به خود اختصاص داده است.

ممنوعیت واردات برنج همچنان پابرجاست!
دبیر ستاد تنظیم بازار با بیان اینکه »ممنوعیت واردات برنج همچنان سر جای خود قرار دارد« 
گفت: قرار شــد آن میزان از محموله های برنجی که قبل از 31 مرداد به بنادر کشور رسیدند، 

ترخیص آن ها انجام و در بازار با نرخ نیمایی عرضه شود.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، محمدرضا کلامی در حاشیه نشست ستاد تنظیم 
بازار ابراز کرد: در جلسه امروز ستاد تصمیم گرفتیم مقادیر عرضه کالا های ضروری و اساسی 
مانند گوشــت قرمز، مرغ، روغن خام، شــکر و برنج از محل ذخایر با سهمیه های تعیین شده 
تــا ۲8 صفر ادامه یابد. از آنجا که مقرر شــد هیئت های مذهبی بعد از عاشــورا نیز در قالب 
بسته های غذایی خشک و خام، این کالا ها را در اختیار جامعه هدف قرار دهند تصمیم گرفتیم 
عرضه 30 هزار تن برنج، 30 هزار تن شــکر، دو هزار تن گوشــت قرمز، 10 هزار تن گوشت 
مرغ و 30 هزار تن روغن ادامه یابد.دبیر ستاد تنظیم بازار همچنین افزود: با توجه به اینکه ارز 
واردات برنج به نرخ آزاد تغییر یافته است و با این ارز مقادیر واردات برنج تأثیر منفی بر قیمت 
برنج داخلی ندارد و تهدیدی نیز برای تولیدکنندگان داخلی به حســاب نمی آید تصمیم بر آن 

شد روند تأمین کالای برنج همچنان استمرار یابد تا دچار کمبود و آسیب نشویم.
کلامی با بیان اینکه »ممنوعیت واردات برنج همچنان ســر جای خود قرار دارد«، گفت: قرار 
شد آن میزان از محموله های برنجی که قبل از 31 مرداد به بنادر کشور رسیدند و قبض انبار 
آن ها این موضوع را تأیید می کند و نیز آن دسته از محموله های برنجی که ارز خود را قبل از 

این تاریخ دریافت کردند ترخیص آن ها انجام و در بازار با نرخ نیمایی عرضه شود.

خبر

چرابرخیدستفروشانازاماکنتعبیهشدهشهرداریاستفادهنمیکنند؟

بازاریسرددرسایه
دولت پیــش از آنکه به 
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جمــع آوری  فکــر 
باشد،  دستفروشــان 
بایســتی مکان هایی 
برای امرار معاش آنان 
این  زیرا  بگیرد؛  نظر  در 
افراد تنها بــرای تامین 
اقتصاد خانــواده  خود و 
شغلی  فرصت های  نبود 
در خیابان هــا، گرمــا و 
دستفروشــی  ســرما 
می کنند. دستفروشــی ریشــه در مسائل 
اقتصادی و اجتماعی کلانی دارد که عمده 
دلایــل آن بیکاری، تورم، رکود اقتصادی، 
عدم مســاعدت بیمه ها و توزیع ناعادلانه 
امکانــات و فرصت ها در جامعه اســت.  با 
گســترش فقر در ایران بخشــی از طبقه 
متوســط به طبقه فقیر تبدیل شــده اند و 
مجبور هستند برای تامین مخارج خود به 
عنوان شــغل دوم به دستفروشی مشغول 

باشند.
 بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« آمار 
دقیقی از تعداد دستفروشــان ســطح شهر 
مشــهد وجود ندارد، اما گفته می شود که 
فقط 5 هزار نفر در نقاط تعبیه شــده سطح 
شهر مشــغول به کار هستند. گفتنی است 
که این نوع بازارها در تمام کشــورها اعم 
از توســعه یافته و در حــال توســعه وجود 
دارد، اما مســئله حائز اهمیت این اســت 
که باید به دســت فروشان به  دید کسانی 
نگریســت که برای خود درآمدی دارند و 
سعی می کنند خرج خود و افراد کم بضاعت 
اطرافشــان را در آورند، پس بهتر است که 
این نوع از فعالیت به رسمیت شناخته شود 
و چهارچوبی برای ارزش آفرینی بیشتر آن 

صورت گیرد.
 برخی خواســتار جمع آوری آن ها از گوشه 

خیابان، مترو و اتوبوس هستند، اما راه حلی 
نمی دهند  پیشــنهاد  ساماندهی شان  برای 
هرچند که تعدادی از آن ها در نقاطی از شهر 
مانند بازار »مجیدیه«، جمعه بازار »شــهید 
شوشــتری« و شب بازار پارک »حجاب« و 
باز  اما  سایر مکان ها ساماندهی شــده اند، 
هم وقتی در ســطح شــهر تردد می کنیم، 
دســت فروشــان زیــادی را می بینیم که 
مشغول کســب و کار هستند. با وجود شیوع 
ویروس کرونا وضعیت اقتصادی این قشر 
کمی دشوار شده  است؛ زیرا برخی به دلیل 
وجود آلودگی و ترس از ابتلا به بیماری از 

دستفروشان خرید نمی کنند.
به ســراغ این افراد می روم در بخش های 
مختلفی از ســطح شــهر که دستفروشی 
برخی  میانســال هســتند  برخی  می کنند 
کودک برخی پیر. فرقی ندارد در چه سنی 
هستند، اما تلاش می کنند تا اجناسشان را 
به فروش برسانند هر کدام با ترفندی و نوع 

خاصی از جذب کردن مشتری. 
به ســراغ مردی میانســال می روم. علی، 
دستفروشی ۶0 ساله است و در محله کوی  
و  »امیرالمومنین« مشهد سفره می فروشد 
یکی از ماهر ترین خطاطان در آستان قدس 
رضوی بوده  او وضعیت مالی خود را چنین 
شــرح می دهد: »حــدود 3 میلیون تومان 
حقوق بازنشستگی دریافت می کنم، اما به 
خاطر جدا شدن از همسرم مجبورم ماهیانه 
۲ میلیون تومان از حقوقم را بابت مهریه و 
مخارج پسرم که با مادرش زندگی می کند 
به او بدم. مهریه همسرم ۲00 هزار  تومان 
بوده که به پول امروز و با احتســاب تورم، 
۴8 میلیون و 100 هزار تومان برآورد شده. 
مجموع پولی که برایــم در ماه می ماند 1 
میلیون تومان اســت که نمی توانم با این 
پول زندگی کنــم برای همین کنار خیابان 
ســفره می فروشــم. تا به حال چند بار هم 
اماکن به من اخطار داده  و جریمه هم شدم، 
اما توانایی پرداخت ایــن جریمه را ندارم. 
می خواهم ازدواج مجــدد کنم، اما توانایی 
مالــی ان را ندارم از طرفی ســقفی برای 
خودم هم ندارم و مستأجرم با این وضعیت 
اقتصادی هم هر روز امکان زندگی سختتر 

می شود«.
توانایی پرداخت اجاره در بازار 

دسفروشان را ندارم
در جمعه بــازار  دربــاره حضــورش  او  از 
دستفروشان می پرســم، چرا در جمعه بازار 
دستفروشی نمی کنی؟ »توانایی به پرداخت 
اجاره  در مکان هایــی مثل جمعه بازار -که 
دستفروشــان در آن ساماندهی شده اند- را 

ندارم؛ چون که  ســرمایه ای ندارم تا بتوانم 
اجناس بیشــتری بخــرم و در کنارش در 
جمعه بازار دستفروشــی کنم و اجاره حضور 
در ایــن بازار را هــم پرداخت کنم. باز هم 
خدا را شــکر که حقوق بازنشستگی کمی 
دارم، کســانی را می شناسم که سرپرست 
خانوار هســتند و تنها راه در آمدشان همین 

دستفروشی است و بیمه هم ندارند«.
در خیابان شــهید مدرس پســری نوجوان 
که در حال فروختن ماســک است نگاهم 
را به خود جلب می کنــد، جلو می روم و با 
او هم کلام می شــوم. امیرحسین 1۴ ساله 
اســت. پدرش کارگر اســت و از آنجا که 
تــلاش دارد تا کمک خرجی برای خانواده 

باشد در مغازه لوازم جانبی موبایل شاگردی 
می کند و در کنار آن بعضی وقت ها ماسک 
هم می فروشــد. فروش ماســک هایم در 
بازارهای زیر نظر شــهرداری سود فروشم 

را کم می کند
»ماســک ها را به صورت شریکی از یک 
کارگاه تولیــدی می خریــم و در خیابــان 
می فروشــیم. اگر بخواهــم در مکان هایی 
که شــهرداری برای دستفروشان در نظر 
گرفتــه جنس هایــم را بفروشــم باید به 
شهرداری پول بدهم و سود فروشم خیلی 

کم می شود«.
در منطقــه دیگر از شــهر، حوالی خیابان 
راهنمایی، زنی جوان به نام زهره مخفیانه 
جــوراب می فروشــد. می بینم کــه خیلی 
محترمانه از عابران در خواســت می کند تا 
از او جوراب بخرند. نزدیکش می شــوم به 

بهانه خرید جوراب با او هم کلام می شوم.
 »همسرم معتاد اســت و او را برای ترک 
به کمپ ترک اعتیاد بردم. یک پسر هفت 
ساله  دارم. برای تأمین خرج خودم و پسرم 
دستفروشــی می کنم. آرتروز شدید دارم و 

نمی توانم کار دیگری انجام دهم کارگری 
در خانه ها یا کارخانه ســنگین است، فشار 
زیادی به مــن وارد می کنــد و بیماری ام 
تشدید می شود. اگر شهرداری مرا در حال 
دستفروشــی ببیند تمام اجناســم را ضبط 
می کنــد و اجازه نمی دهد بــه کارم ادامه 

دهم«.
فروش جوراب سودی ندارد تا بخواهم 

به شهرداری اجاره بپردازم
از او می پرســم: چرا به بــازار مخصوص 
دستفروشــان نمی روی؟ »توانایی پرداخت 
اجــاره  این مکان را ندارم جوراب فروشــی 
درآمدی نــدارد تا بخواهم بخشــی از آن 
را برای پرداخت اجاره به شــهرداری کنار 

بذارم«.
پرسش اینجا است هزینه های اجاره مکان 
دستفروش ها در بازارهای تعبیه شده توسط 
شهرداری چقدر اســت که تعداد زیادی از 
این افــراد توانایی حضــور در این بازارها 
و پرداخــت اجــاره آن را ندارند؟ برای این 
دریافت این پاســخ با امیــر نامجو، مدیر 
مشاغل  ساماندهی  سازمان  عمومی   روابط 
 شهری و فر آورده های کشاورزی شهرداری 

مشهد گفت وگو کردیم.
اجاره حضور در روزبازارها ماهانه 300 

هزار تومان است
اینکه  با  وجــود  وی توضیــح می دهــد: 
هزینــه اســتقرار در اماکــن تعبیه شــده 
توسط شــهرداری با  توجه به سطح منطقه 
به طورمیانگین ماهیانــه 300 هزار تومان 
اســت، اما برخی از دستفروشان به دلایل 
شخصی تمایلی به حضور در این مکان ها 
ندارند. درواقع این افــراد تمایل دارند که 
در ســطح شهر باشــند؛ زیرا از این طریق 
می توانند اجناس خــود  را زود تر به فروش 
برســانند در غیر این صــورت اگر در آمد 
دستفروشی آنقدر کم باشــد که نتوانند از 
عهده پرداخت روزانه 15 هزار تومان برآیند، 
کار کــردن در خیابان نیز برایشــان صرفه 

اقتصادی نخواهد  داشت.
تمام مناطق شهرداری دارای روزبازار 

است
نامجو با بیــان اینکه »ما روز بــازار را در 
تمام مناطق شهری داریم« اظهار می کند: 
بازار های ســیار ما معطوف به یک مکان 
نیســت، اما این افراد تمایلی به استفاده از 
این فضاها  ندارند و عمده کســانی که در 
این مکان ها مشــغول به فعالیت هســتند 
مغازه دارانی انــد کــه به دلیل مشــکلات 
اقصــادی مجبورند از این طریق کســب 

در  آمد کنند.

وی با اعــلام اینکه فروشــندگان حاضر 
در ایــن مجموعه هــا مجــاز بــه فروش 
هر کالایی نیســتند خاطر نشــان می کند: 
ممکن اســت برخــی از اجناس ســرقتی 
باشــد، فروش مواد غذایی نیــز با  توجه به 
شــیوع ویروس کرونا ودســتورالعمل های 
وزارت بهداشت ممنوع است، سایر کالاها 
 نیــز با نظــارت کامل شــهرداری عرضه 

می شود.
 نامجــو در خصوص حضور کــودکان در 
ســطح شــهر و اقدام به فروش اجناسی 
همچون ماســک که وضعیت بهداشــت 
آنان مشــخص نیست ابراز می کند: وظیفه 
ساماندهی این کودکان و توجوانان بر عهده 
اداره کار اســت، زیرا این اشخاص به دلیل 
مســائل اقتصــادی به این کار مشــغول 
هســتند. شــهرداری تمام افراد را در تمام 
رده های ســنی در قالب گل فروشان سطح 
شهر ساماندهی کرد، اما با این وجود باز هم 
تعدادی در گوشــه وکنار شهر حضور دارند 
و شــهر داری به تعداد  کافی نیرو ندارد که 
بتواند به طور کامل این افراد را در ســطح 

شهر ساماندهی کند.
وی با ابراز اینکه »افرادی که تحت پوشش 
سازمان بهزیســتی و کمیته امداد هستند 
می توانند با ارائه نامه از 50 در صد تخفیف 
بــرای پرداخت اجاره بهای اماکن و میادین 
نمایند« عنوان می کند:  استفاده  شهرداری 
در بازار  های شهرداری ناظر معین در تمام 
ســاعات وجود دارد، تمام نکات بهداشــتی 
رعایت می شود و تمامی اجناس ضد عفونی 
می شــود، در صورتــی که معلوم نیســت 
اجناسی که توسط دستفروشان سطح شهر 

به فروش می رسد بهداشتی باشند.

علی:شهرداری
میتوانستبهجاینوسازی
بافتاطرافحرمچندین
کارخانهوکارگاهتولیدی
کوچکوبزرگبهراه
بیندازدتاتمامافراد،اعماز
پیروجوانوتحصیلکرده
وبیسواددراینواحدها
مشغولبهکارشوندتاازحجم
بیکاریکاستهشود.

نامجو:باوجوداینکه
هزینهاستقراردراماکن
تعبیهشدهشهرداریبه
طورمیانگینماهیانه3۰۰
هزارتوماناست،امابرخی
ازدستفروشانبهدلایل
شخصیتمایلیبهحضوردر
اینمکانهاندارند

نامجو:افرادیکهتحت

پوششسازمانبهزیستیو

کمیتهامدادهستندمیتوانند

باارائهنامهاز5۰درصد

تخفیفبرایپرداخت

اجارهبهایاماکنومیادین

شهرداریاستفادهنمایند
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زنان ایرانی برای موفق شدن به الگوی نه غالباً شرقی نه غالباً غربی نیاز دارند؛

معرفی»الگوی سوم، الگوی رفتاری زن در 
خانواده و جامعه«

حمیده طاهری /  موضوع نوشــتار، مســئله ای 
اجتماعی اسـت، ولـــی بعُـد فقهی و حقوقی 
آن نیز پُررنگ است؛ به همین دلیل در بعضی 
موارد مباحث این نوشتار رنگ و بوی فقهی و 
حقوقی گرفته اســت. در این موارد سعی شده 
اســت دیدگاه های گوناگون فقهی بررســـی 
و ارزیـــابی گـردد و موضـــع نظـام حقـوقی 
جمهوری اســلامی ایــران نیز تبیین شــود.
همچنین به اقتضای مباحث سـعی شـد لوازم 
اخلاقی الگوی سوم نیز توجه شود. مباحث این 
کتاب در پنج فصل ســامان می یابد. در فصل 

آغازین، مفهوم الگو و مبانی الگوپذیری تبیین می شود. فصل دوم کتاب به شناسایی الگوهـای زنـان 
می پردازد و آنها را مقایســه و مورد ارزیابی قرار می دهد.فصل ســوم کتاب، مبانی الگوی سوم را به 
عنوان الگوی مطلوب زنـان تبیـین مـی نمایـد؛ شاخصـه هـای الگوی سوم در فصل چهارم بررسـی 
مـی گـردد و بایسـته هـای الگـوی سـوم، موضوع مباحث فصل پایانی این کتاب است.حجت الاسلام 
فرج الّل هدایت نیا  نویسنده این کتاب با اشاره به الگوی سوم زنان بیان کرده: »نام این کتاب برگرفته 
از پیام مقام معظم رهبری به کنگره ۷ ملی هزار شــهید کشور گرفته شده است. الگوی سوم الگویی 
متفاوت از الگوی زن غالباً شرقی و زن غالباً غربی است«.به گفته وی »بدون بزرگنمایی می توان ادعا 
کرد افرادی که بتوانند به صورت مصداقی الگوی سوم باشند تعداد کمی هستند، معلمان نخست الگوی 
سوم حضرت فاطمه )س(، حضرت زینب و زنان شهیده هستند؛ راه بلندی در پیش داریم که بتوانیم 
این مصادیق را در کشور پیدا کنیم«.نویسنده کتاب الگوی سوم معتقد است که در حال حاضر الگوی 
سوم در جامعه وجود دارد ولی کمتر از حد انتظار است زیرا در این کتاب سه الگوی خانه نشینی، خانواده 
گریزی و خانواده گرایی را مورد بررسی قرار داده  و تاکید کرده که زنان برای اینکه در خانواده و جامعه 

موفق باشند نیازمند یک الگوی سوم هستند که نه غالباً شرقی نه غالباً غربی باشد.
در بخشی از کتاب »الگوی سوم، الگوی رفتاری زن در خانواده و جامعه« می خوانیم:

ولایت اجتماعی از شــاخه های مشارکت سیاسی اســت. ولایت زن در جامعه به معنای حضور وی 
در ســاختار قدرت سیاســی و تصدی مناصب ولایی است؛ بنابراین ولایت اجتماعی تعبیر دیگری از 
»مدیریت اجتماعی اســت«. قســمتی از پیام مقام معظم رهبری به کنگره شهدای زن به دین شرح 
اســت:» در انقلاب اسلامی و در دفاع مقدس، زنانی ظهور کرده اند که می توانند تعریف زن و حضور 
او در ساحت رشد و تهذیب خویش و در ساحت حفظ خانه سالم و خانواده متعادل و در ساحت ولایت 
اجتماعی و جهاد امر به معروف و نهی از منکر و جهاد اجتماعی را جهانی کنند و بن بست های بزرگ 

را در هم بشکنند«.

شاید مجبور شویم در پاییز آموزش حضوری را به 
حداقل برسانیم

وزیر بهداشــت با اشــاره به رونمایی از گام نخســت برنامه خدمات پزشــکی از راه دور، گفت: باید 
زیرساخت های آموزش از راه دور را تقویت کنیم. شاید در پاییز مجبور شویم به علت همپوشانی کرونا 
و آنفلوآنزا بسیاری از زیرساخت ها را به گونه ای تقویت کنیم که آموزش حضوری را به حداقل برسانیم.
به گزارش »صبح امروز« سعید نمکی در مراسم رونمایی از گام نخست برنامه خدمات پزشکی از راه 
دور یادمان شــهدای مدافع سلامت )پویش ره سلامت( در دانشگاه های منتخب اظهار کرد: زمانیکه 
توفیق داشتم وارد عرصه سلامت شوم، اولین تصمیم یک دگرگونی کیفی در نظام ارائه خدمت بود. 
اولین گام صورت گرفته استقرار پرونده الکترونیک سلامت برای 80 میلیون نفر از مردم بود و معتقدم 
بدون ایجاد یک ریل مناســب در الکترونیک کردن نظام سلامت، برای ارتقاء کیفی این نظام راهی 

نداریم. 
به گفته وی پرونده الکترونیک سلامت به ما کمک کرد که در قالب طرح ملی کنترل فشار خون 30 
میلیون و ۷00 هزار نفر را در سراســر کشــور  غربالگری و کنترل کنیم و دو میلیون و ۷00 هزار نفر 
بیمار مبتلا به فشار خون را شناسایی کرده و تحت مراقبت قرار دهیم. در بسیج ملی مبارزه با کرونا نیز 
آنچه که به کارمان آمد، پرونده الکترونیک سلامت بود. همزمان هم به استقرار نسخه نویسی و نسخه 
پیچی الکترونیک و اعمال گایدلاین ها و دستورالعمل های بالینی اقدام کردیم. آنچه که به کار می بردیم 

و بستر اجرا پرونده الکترونیک سلامت و طب دیجیتال بود.
وی با اشــاره به بحث آموزش از راه دور خاطرنشــان کرد: بحث آموزش از راه دور بسیار مهم است و 
از تکنیک هایی اســت که به شدت روی آن کار می کنیم. در عین حال باید زیرساخت های آموزش از 
راه دور را برای همه ســطوح اعم از دبستان، دبیرستان و .... تقویت کنیم. باید توجه داشت آموزش از 
راه دور برای بیماری های غیرواگیر و آموزش درباره آن ها موثر اســت. در طول سال 380 هزار مرگ 
در کشــور رخ می دهد که  ۹۷ هزار مورد از آن ها به علت فشــار خون بالاســت و 313 هزار مرگ از 
این میزان برای بیماری های غیرواگیر است. با آموزش از راه دور روی صفحه موبایل افراد می توان از 
بیماری های غیرواگیر پیشگیری کرد. گفتنی است شاید در پاییز مجبور شویم به علت همپوشانی کرونا 
و آنفلوآنزا بسیاری از زیرساخت ها را به گونه ای تقویت کنیم که آموزش حضوری را به حداقل برسانیم.

علائم جدید کووید-۱۹ در کودکان چیست؟
هیات بهداشت دانشگاه کاردیف و ویل به مطالعه گسترده در انگلیس کمک کرده تا بینش جدیدی در 

مورد علائم شایع و شیوع کووید-1۹ در کودکان ارائه داده شود.
 )CYARU( به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، واحد تحقیقات بهداشتی کودکان و بزرگسالان
مطالعــه Rapid- 1۹  باهدف ارزیابی تعداد کودکان مبتلابه کووید-1۹، شناســایی علائم عفونت و 
احتمال وجود آنتی بادی هایی برای مقابله با کرونا در کودکان را انجام می دهد.برای انجام این مطالعه 
که از ماه مه در حال اجرا و انجام اســت، محققــان آنتی بادی های کووید-1۹ کودکان را اندازه گیری 
می کنند. تاکنون آنتی بادی های بیش از 1000 کودک در سراســر انگلســتان اندازه گیری شده است، 
ازجمله 18۲ کودک در بیمارستان کودکان Noah’s Ark در ولز موردبررسی قرار گرفتند.هفت درصد 
از کودکان پس از موج اول همه گیری، آزمایش آنتی بادی مثبت نشــان دادند که این نشــان دهنده 
عفونت قبلی با کووید-1۹ اســت. بیش از نیمی از کودکان مبتلابه کووید-1۹ هیچ علامتی گزارش 
نکردند. بااین حال، نتایج تحقیق نشان داد که علائم گوارشی مانند اسهال و استفراغ، بیشتر از علائم 
دیگر کووید-1۹ مانند سرفه یا تغییر در حس بویایی یا چشایی مشاهده شده است. این یافته ها نشان 
داد که کودکان زیر 10 سال به همان اندازه کودکان بزرگتر شواهدی از ابتلا به عفونت قبلی دارند و 
کودکان بدون علامت نیز به همان اندازه کودکان علامت دار آنتی بادی دارند.فیونا کینگ هورن، مدیر 
اجرایی بهداشت عمومی هیات بهداشتی دانشگاه کاردیف و ویل  گفت: کووید- 1۹ برای ما ویروسی 
نســبتا جدید و مهم است که با مطالعات تحقیقی ارزشمند مانند این مورد درک خود را از آن افزایش 
می دهیم.زو موریسون، متخصص پرستاری تحقیقات کودکان گفت: در حال حاضر شیوع کووید-1۹ 
در کــودکان را پس از موج اول همه گیری بهتــر درک می کنیم  و می دانیم درحالی که اکثر کودکان 
مبتلابه کووید-1۹ هیچ علامتی ندارند، علائم گوارشــی مانند اسهال و استفراغ می تواند نشانه ای از 
ابتلاء آنان به این بیماری باشــد  و اکنون باید معیارهای آزمایش برای کودکان با این علائم در نظر 

گرفته شود.

خبر

بهدورهانقراضنسلایرانیرسیدیم
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس از بررسی 
و اصلاح قانون تســهیل ازدواج جوانان در 
کمیته زنان و خانواده این کمیسیون خبر داد 
و گفت: مسئولان باید درک کنند که مساله 
از پیر شــدن جمعیت گذشــته و به انقراض 

نسل ایرانی رسیده است.
به گــزارش »صبح امروز« و به نقل از خانه 
ملــت، علی اصغر عنابســتانی بــا انتقاد از 
افزایش تعداد جوانان در ســن ازدواج، اظهار 
کرد: یکی از عوامل عمده در تجردگرایی و 
افزایش ســن ازدواج ساختار فرهنگی حاکم 
بر جامعه اســت که به طور مرتب از سمت 
هنجارهــای غربی و نوع غلط و نابســامان 
زندگــی غربی توســط فضــای مجازی و 
بمباران اطلاعاتی بر ما تحمیل می شــود و 

باید آن را جدی گرفت.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با تاکید بر 
اینکه نمی توان تاثیر فضای فرهنگی حاکم 
بر افزایش ســن تجــرد و ازدواج را نادیده 
گرفت، افزود: مشکلات و مسائل اقتصادی 

هم از عوامل موثر بر افزایش ســن ازدواج 
اســت و نمی توان منتظر مانــد تا وضعیت 
اقتصادی ســامان یابد و مشکلات رفع شود 
ســپس به جوانان بگوییم ازدواج کنند بلکه 
باید در همین شــرایط نامناســب اقتصادی 
بــا ارائه مشــوق ها و ایجاد ســاختارهایی، 
هزینه های ازدواج را کاهش و تسهیلاتی را 
در اختیار جوانان قرار داد تا بتوانند با حداقل 

هزینه ها برای ازدواج اقدام کنند.
خطر انقراض نسل با تداوم کاهش 

جمعیت وجود دارد
وی با تاکیــد بر ضــرورت ترویج فرهنگ 
ازدواج و اتــکا به خانــواده محوری، گفت: 
متاسفانه میزان باروری به حدود 1.۷ فرزند 
رســیده و افزایش سن تجرد و کاهش سن 
بــاروری خطری بزرگ برای آینده کشــور 
محســوب می شــود و به صورت جدی نیاز 
است مســئولان درک کنند که با این روند 
مســاله از پیرشــدن جمعیت گذشــته و به 

انقراض نسل ایرانی رسیده است.

نماینــده مردم ســبزوار، جویــن، جغتای، 
خوشاب، داورزن و ششتمد یادآور شد: بهتر 
اســت دولت ها به جای ارائه وام ازدواج که 
شرایط آن بسیار ســخت و پیچیده است و 
بانک ها در مســیر پرداخت آن سنگ اندازی 
و ســلیقه ای عمل می کنند بــه میزان صد 
میلیــون تومان کالای اساســی ایرانی را با 
تخفیف به زوجین ارائه و آن را تســویه کند 
و این اقدام حمایت از تولید کالای ایرانی و 

بهبود وضعیت ازدواج را در پی دارد.
عنابســتانی یادآور شد: دولت به جای اینکه 
صورت مســاله را پاک کند باید با استفاده از 
سایر روش ها نسبت به فراهم کردن حداقل 
نیازهای زندگی بــرای جوانان اقدام کند؛ با 
توجه به اینکه طی ۷ ســال مسکنی ساخته 
نشده بنابراین تامین مسکن به صورت دائم 
کاری بســیار ســخت و پیچیده است اما بر 
اساس سازوکار مشــخص می توان مشکل 

مسکن جوانان را حل کرد.
سخنگوی فراکســیون مقابله با آسیب های 

اجتماعــی ادامه داد: برخــی وزرا می گویند 
مســکن داریم اما مشتری نداریم و هر چند 
می توانند مساکن را طی یک سال به صورت 
رایگان در اختیار زوجیــن جوان قرار دهند 
اینکه داشته ها  اراده ای برای  اما متاســفانه 
و ظرفیت های موجود در کشــور  در اختیار 

جوانان برای ازدواج قرار گیرد وجود ندارد.
وی از 15 ســال تاخیــر در اجــرای قانون 
تســهیل ازدواج جوانان انتقاد کرد و گفت: 
در قانون وظایفی برای برخی دســتگاه های 
عمومی پیش بینی شده است اما متاسفانه به 
وظایف خود عمل نکرده اند بر اساس قانون 
تمامی دستگاه های دولتی، نهادهای عمومی 
و شــهرداری ها موظف هســتند فضاهای 
عمومی در اختیار را برای برگزاری مراســم 
ازدواج در اختیار زوجین واجد شــرایط قرار 
دهند اما متاســفانه این کار را علیرغم اینکه 
هیچ هزینه ای برایشان ندارد انجام نمی دهند 
و اگر چه قانونگذار تاکید داشــته که باید از 
توانمندی موجود دســتگاه ها برای تسهیل 

ازدواج اســتفاده شود اما نســبت به اجرای 
قانون بی توجهی می شود.

با بیان  عضو کمیســیون اجتماعی مجلس 
اینکه قانون تسهیل ازدواج جوانان در کمیته 
زنان و خانوده کمیســیون اجتماعی در حال 
بررســی اســت، افزود: دنبال این هســتیم 
الزامی برای اجرای قانون فراهم کنیم و باید 
ببینیم چه مشکلی در مسیر اجرای آن برای 
دولتمردان وجود داشــته و از آنها برای اجرا 

مطالبه گری کنیم.
به گزارش ایســنا و به نقــل از خانه ملت، 
عنابســتانی با تاکید بر اینکــه هر جایی از 
قانون نیاز به اصلاح داشــته باشــد اصلاح 
خواهیم کرد، گفت: قانون تســهیل ازدواج 
قانون خوبی اســت و قابلیــت اجرایی دارد 
اما متاســفانه اراده ای بــرای اجرای آن در 
سال های گذشــته وجود نداشته و احساس 
می شد مســاله ای فرعی است بنابراین باید 
با جدیت در مســیر اجرایی ســازی آن گام 

برداریم.

وزیر آموزش و پرورش: واگذاری مدارس به بخش غیردولتی متوقف شد 

آسانسور منازل مسکونی امنیت کافی ندارد

بیش از 20 درصد دانش آموزان مبتلا به چاقی هستند

وزیر آمــوزش و پرورش گفت: فراینــد واگذاری مدارس به 
بخش غیردولتی متوقف شــد و با ابلاغ دو بخشنامه تعارض 
منافع و خرید خدمت آموزشی از بخش غیردولتی، مشارکت 

نظم بیشتری یافت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، محسن 
حاجی میرزایی در ســی وچهارمین اجلاس دوروزه رؤســا و 
مدیران آمــوزش  و پرورش در حضور مقــام معظم رهبری 
اظهار کرد: در بحث حمایت از معلمان در فاصله ســال های 
۹۲ تــا  ۹۹ حقوق معلمان قریب به پنــج برابر و از مهر ۹8 
تــا خرداد ۹۹، میانگین حقوق معلمــان با بیش از ۶0 درصد 
افزایــش از 3۷ میلیون ریــال به ۶0 میلیون ریال رســیده 

اســت. بعلاوه تفاهم نامه ای هم برای احداث 1۷0 هزار واحد 
مســکونی برای معلمان بدون مســکن با وزارت راه و شهر 
سازی به امضا رسیده که عملیات احداث حدود ۴۴ هزار واحد 
در 18 استان آغاز شده است.وی اضافه کرد: فرایند واگذاری 
مدارس به بخــش غیر دولتی را متوقــف کردیم و با ابلاغ 
دو بخشــنامه تعارض منافع و نحوه خرید خدمت آموزشی از 
بخش غیردولتی، در فرایند مشارکت بخش غیردولتی دارای 
صلاحیت و شایســتگی در آموزش و پرورش،  نظم و نسق 
و شفافیت بیشــتری ایجاد کردیم.به گفته حاجی میرزایی در 
جهت حمایت از فعالیت های پرورشــی و فرهنگی، در سال 
13۹۹ مجوز جذب 8 هزار نیروی پرورشــی جدید ابلاغ شد 

و دو رشته مســتقل برنامه ریزی امور تربیتی و مشاوره را در 
دانشــگاه فرهنگیان برای تربیت نیروهــای مورد نیاز ایجاد 
کردیم؛ همچنین با هدف توانمندســازی مربیان شاغل 1۷۷ 
عنوان جدید آموزش ضمن خدمت در ســه سطح مقدماتی، 
تکمیلی و پیشــرفته ایجاد کردیم؛ ضمن اینکه اجرای طرح 
نماد را در ۶500 مدرســه پیگیری کرده و در پیشــگیری از 
اعتیاد گام های بلندی برداشــتیم که به کنترل و توقف روند 
اعتیاد منجر شــد.وی با بیان اینکه »سال تحصیلی جاری را 
با تصویب ســتاد ملی کرونا، از 15 شهریورماه شروع خواهیم 
کرد«، گفت:  به عنوان یک اصل کلی مدرســه باید باز باشد 
ولی اصل مهم تر این اســت که مدرســه باید ایمن باشد و 

ســلامت دانش آموزان را هم از حیث شــیوع بیماری هم از 
حیث اســتاندارد بودن فضای فیزیکی به خطر نیفتد؛ هدف 
اصلی ما در ســال تحصیلی پیش رو، تضمین دسترسی همه 
دانش آموزان به فرصت  برابر آموزش و برخوردار از کیفیت و 
تلاش برای تداوم آن در طول سال صرف نظر از موقعیت و 
دسترسی های هریک به ابزارها، در هر کدام از وضعیت های 
سفید، زرد  و قرمز و از طریق آموزش حضوری و مجازی، در 
چهار چوب اســناد تحولی و برنامه درسی ملی است و  برای 
تحقق این هدف مهم  نقش مدرســه، معلمان، دانش آموزان 
و خانواده تغییرمی کند و هماهنگی در اجرای نقش ها بســیار 

مهم است.

مدیــر عامل آتش نشــانی مشــهد گفت: بیشــترین حجم 
محبوسی ها در آسانسور مربوط به منازل مسکونی است.

بــه گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، امیر عزیزی 
بــا تاکید بر اینکــه رتبه اول ماموریت هــای امداد و نجات 
ما مربوط به حوادث آسانسور اســت، بیان کرد: عمده ترین 
مشکل در آسانسورها معمولا بحث تعمیر و نگهداری است. 
اگر ســاختمان ها و مخصوصا ســاختمان ها و مجمتع های 
بزرگ تعمیر و نگهداری را به صورت مستمر و ماهیانه انجام 

دهند درصد حوادث آسانسور پایین خواهد آمد.
وی ادامــه داد: گاهی برخی حوادث مربوط به آسانســور به 
دلیل نوســان برق اســت که البته تعداد این حوادث محدود 
اســت و در سال گذشته شــاید یکی دو مورد حادثه در این 
زمینه داشــتیم. معمــولا هنگام بارندگــی و رعد و برق نیز 

عملیات آسانســور افزایش پیدا می کنــد، اما طبق تجربه ما 
مهمترین نکته در حوادث آسانسور مساله تعمیر و نگهداری 

آسانسور است.
مدیر عامل آتش نشانی مشهد با بیان اینکه »بیشترین حجم 
محبوسی ها در آسانســور مربوط به منازل مسکونی است« 
تصریح کرد: از ســال گذشــته اقدامی که در ساختمان های 
خــاص و مجتمع ها انجــام دادیم این بوده کــه آن ها باید 
قرارداد تعمیر و نگهداری آسانســور را برای ما بیاورند. نکته 
مهم تعمیر و نگهداری آسانسور در مجموعه های هشت ، ده 
واحدی اســت که بیشتر مبتلا به این موضوع هستند. آن ها 
باید به صــورت ماهیانه یا حداقل ۴5 روز یکبار ســرویس 
و نگهداری آسانســور را انجام دهند. درواقع شــرکت های 
پشــتیبانی کننده آسانسور باید ماهیانه یا هر چهل و پنج روز 

یک بار تعمیر و نگهداری را انجام دهد.
وی با بیــان اینکه »قطعــه ای به نام بلــک اوت یا نجات 
اضطراری داریم که می شــود آن را در ســاختمان ها نصب 
کرد«، گفت: اگر بنا به هر دلیلی آسانســور دچار مشکل شد، 
این دکمه آسانســور را بین طبقات تــراز می کند و افراد در 
فضای بین کابیــن گیر نمی کنند و بــه نزدیک ترین طبقه 
می رســند. اگر در پروژه های بزرگ این موضوع مد نظر قرار 
گیرد و این دکمه در جعبه سیستم برق آسانسور نصب شود، 
شاید تعداد حوادث ما کاهش نیابد اما  محبوسی در آسانسور 

اتفاق نمی افتد.
عزیــزی بیان کرد: در پنج ماهه ابتدای ســال جاری 10۶8 
مورد عملیــات مرتبط بــا آسانســور و 1۹۶۹ نجات یافته 
داشــته ایم. در مدت مشابه سال گذشــته 1۶۷3 ماموریت 

مرتبط با آسانسور انجام شــده و 35۹3 نفر نجات یافته اند. 
در پنج ماهه ابتدای ســال جاری بیشترین ماموریت های ما 
در این زمینه به ترتیب در محدوده شهرداری های مناطق ۹، 
دو  و 1۲ بوده اســت. همچنین کمترین مورد محبوسی در 
آسانسور مربوط به محدوده شهرداری منطقه ثامن بوده که 
از ایــن آمار می توان نتیجه گرفت رعایت ایمنی در محدوده 
مرکزی شهر از سوی شــهروندان بیشتر رعایت می شود تا 
محدوده های مسکونی مثل محدوده شهرداری های مناطق 

۹، 1۲و دو.
به گفته عزیزی مالکان ساختمان ها و افرادی که آسانسور را 
ارایه  کردند، باید سرویس دوره ای را انجام دهند تا آسانسور 
همیشــه ایمن باشد. اگر این کار انجام شود، جلوی نیمی از 

ماموریت های ما گرفته خواهد شد.

معاون تربیت بدنی و ســلامت وزیر آموزش و پرورش گفت: 
بر اساس شاخص توده بدنی دانش آموزان ۲1.۲ درصد آن ها 
دارای اضافه وزن و چاقی هستند؛  1۴ درصد نوآموزان چاقند 
و اضافه وزن دارند؛ فرزندپروری باید با مهارت همراه شــود. 
یکی از مسائلی که باید در دروه پیش دبستانی و مهدها مورد 

توجه قرار گیرد همین کنترل وزن است.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از فارس، مهرزاد حمیدی 
در ســی و چهارمین اجلاس مدیران و رؤســای آموزش و 
پرورش سراسر کشــور به تشریح پروژه کنترل وزن و چاقی 
در این معاونــت پرداخت و اظهار کرد: دانش آموزان به علت 
کرونا از فعالیت هــای اجتماعی دور شــدند و خطر ابتلا به 
بیماری های غیرواگیــر و افزایش وزن برای آنها وجود دارد.  
در این شــرایط کرونایی باید تلاش کنیم نسل خودمان را از 
اضافــه وزن و چاقی که ام الامراض اســت، نجات دهیم و 
اجازه ندهیم فاصله گذاری و عدم تحرک، مانع حفظ سلامت 

کودکان و نسل ایرانی شود.
وی با اشــاره به نیمرخ وضعیت سلامت کشــور ادامه داد: 
5۹.31 درصد جمعیت کشــور دچار اضافه وزن بالا و چاقی 
هســتند که فاجعه اســت و افراد زیادی جانشان را به علت 

بیماری های ناشــی از چاقی از دســت می دهند. بر اســاس 
شــاخص توده بدنی دانش آمــوزان ۲1.۲ درصد آن ها دارای 
اضافه وزن و چاقی هســتند؛  1۴ درصــد نوآموزان چاقند و 
اضافــه وزن دارند؛ فرزندپروری باید با مهارت همراه شــود. 

یکی از مسائلی که باید در دروه پیش دبستانی و مهدها مورد 
توجه قرار گیرد همین کنترل وزن است.

حمیدی بــا بیان اینکــه »آموزش بــه خانــواده در حوزه 
فرزندپــروری و کنترل وزن باید انجام و دیوار بین مدرســه 

و خانواده برداشــته شــود« گفت: نباید یک دست کودک را 
مدرســه و دست دیگر را خانواده بکشد و باید یک همسویی 
بین مدرســه و خانواده شــکل گیرد و این پــروژه می تواند 
به این روند کمک کند. معاون تربیت بدنی و ســلامت وزیر 
آمــوزش و پرورش، زمانبندی اجرای این پروژه را اعلام کرد 
و افزود: از اول تا ۲5 مهر توجیه منابع انســانی و والدین باید 
صــورت گیرد؛ از ۲۶ مهر تا ۴ آبان غربالگری و ارزیابی اولیه 
دانش آموزان و ثبت در ســناد انجام می شود؛ از 3 آبان تا 30 
بهمن راهنمایی، حمایت و مشــاوره کنترل تغذیه و افزایش 
تحرک بدنی را خواهیم داشت و از ۲ تا 8 اسفند غربالگری و 

ارزیابی ثانویه دانش آموزان انجام  می شود.
وی با بیان اینکه قصد داریم »سه درصد از آمار دانش آموزان 
دارای اضافــه وزن و چاقی بکاهیم« ادامــه داد: از ۹ تا 1۲ 
اسفند، بررسی نتایج و شرکت دانش آموزان در روز نیکوکاری 
را داریــم و 1۴ اســفند دانش آموزان موفــق یک کار خیر و 
نیکوکارانه را انجام می دهند و 1۶ اسفند و روز درختکاری به 
شــکرانه دستیابی به وزن مناسب، یک نهال غرس می کنند. 
در فروردین 1۴00 اختتامیه طرح در هفته ســلامت انجام و 

احکام و مدال ها توزیع خواهد شد.

مفقودی

 مجوز حمل ســلاح شــکاری به شــماره ۹۲۴5۷۲ZA0۷3۶۴A0۶0۹8 مدل تک لول ساچمه 
زنی ته پر روسیه به نام عوض جعفری ریزه ای مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی

 برگ ســبز موتورســیکلت انرژی 110cc مدل 13۹3 به شــماره پلاک 5۲۲۲۷ - ۷۷3 و شماره 
موتور KB۲۲10085۶8 و شــماره تنــه ۹300153N1K***110F به نام حامد دائمی مفقود 

شده است و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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تابلو تقلبی »رامبرانت« اصل از آب درآمد
کارشناسان دریافتند تابلو کوچکی که 
پیشــتر به عنوان یکــی از آثار تقلبی 
هلندی  مشــهور  نقاش  »رامبرانت« 
شناسایی شــده بود، به احتمال زیاد 

توسط این هنرمند خلق شده است.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و 
به نقــل از گاردین، اخیرا مشــخص 
شــد تابلو کوچکی از تصویر یک مرد 

سالخوره خسته و غمگین که سال ها توسط کارشناسان به عنوان یک اثر تقلبی ارزیابی شده 
بود و در انبار یک موزه نگهداری می شد، یکی از آثار کارگاه رامبرانت بوده و به احتمال زیاد 

توسط شخص او خلق شده است.
موزه اشــمولین در آکسفورد این هفته نمایشــگاهی برای نمایش تابلو نقاشی »سر یک مرد 
ریشدار« )1۶30( که در سال 1۹51 به عنوان یکی از آثار »رامبرانت« به این موزه اهدا شده 

بود، برگزار خواهد کرد.
در سال 1۹81 این تابلو نقاشی توسط مرکز »پروژه تحقیقاتی رامبرانت« که بزرگترین مرکز 

تعیین اصالت آثار »رامبرانت« است به عنوان اثری تقلبی شناسایی شد.
مدیر موزه اشــمولین بیان کرد: »در آن زمان مرکز شناسایی آثار »رامبرانت« اعلام کرد این 
تابلو نقاشــی در حقیقت تابلویی تقلبی است که در سبک آثار »رامبرانت« خلق شده و قدمت 
آن احتمالا به پیش از پایان قرن هفدهم میلادی بازمی گردد که این دوران حتی همزمان با 

دوران زندگی »رامبرانت« نیست.«
بنابراین این تابلو نقاشــی به انبار موزه منتقل شد. »ان ون کمپ« مدیر هنر اروپای شمالی 

موزه اشمولین در سال ۲015 به این موزه پیوست و از حضور این تابلو نقاشی مطلع شد.
»ون کمپ« همیشه معتقد بود این تابلو نقاشی اصل است.

او بیان کرد: »این کاری اســت که »رامبرانت« می کــرد. او همواره بر روی حس و حرکات 
چهره غمگین و خسته مردهای کهنسال مطالعه می کرد. این کار بسیار مشابه کارهایی است 

که رامبرانت در حوالی 1۶30 در »لیدن« انجام می داد.«
در نهایت این تابلو نقاشی »پیتر کیلن« توسط یکی از مشهورترین کارشناسان »تحلیل حلقه 
ی درخت« یا »درختگاه شماری« مورد بررسی قرار گرفت و مشخص شد چوب استفاده شده 
در این تابلو از جنس همان چوبی اســت که در یکی از تابلو نقاشی های مشهور »رامبرانت« 

استفاده شده است.
به این ترتیب می توان اطمینان حاصل کرد این تابلو نقاشی به کارگاه »رامبرانت« تعلق داشته 
اســت و تحقیقات بیشتر نیز مشــخص خواهد کرد که آیا این اثر صد درصد توسط شخص 

»رامبرانت« خلق شده یا خیر.  

معاونت هنری وزارت ارشاد امسال ۱2 
میلیارد از هنر در استان ها حمایت می کند

به گفته حمید قبادی، مشاور اجرایی 
معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، تفاهم نامه این معاونت 
با ادارات کل ارشاد استان ها مبتنی بر 
تفاهم نامه ای اســت که وزیر ارشاد با 

استانداری ها داشته است.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و 
به نقل از روابط عمومی معاونت امور 

هنری وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی، حمید قبادی مشاور اجرایی معاونت درباره حمایت 
از فعالیت های هنری در اســتان ها گفت: معاونت امور هنری در ادامه حمایت های سال های 
گذشــته، ســال جاری نیز حمایت هایی را از فعالیت های هنری در استان ها خواهد داشت و 
امســال بر اســاس تفاهم نامه با ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی از برنامه ها و طرح های 
هنری در اســتان ها حمایت می کند که میزان این حمایت حدود 1۲ میلیارد تومان پیش بینی 
شده اســت. این حمایت های بر اساس طرح های پیشــنهادی ادارات کل تخصصی معاونت 
امور هنری و تصویب در شــورای برنامه ریزی و حمایت ها در معاونت هنری انجام می شود. 
تفاهم نامه معاونت امور هنری با ادارات کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی اســتان ها مبتنی بر 

تفاهم نامه ای است که وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با استانداری ها داشته است.
قبادی در ادامه گفت: بر اســاس برنامه های ســال جاری معاونت امــور هنری از طرح ها و 
برنامه های هنری استان ها در زمینه هنرهای نمایشی، موسیقی، آموزش هنر و هنرستان های 

هنرهای زیبا، هنرهای تجسمی و مد و لباس حمایت خواهد کرد.

»یلدا«ی ایرانی واکنش رسانه های آلمانی را 
در پی داشت

با اکــران فیلــم ســینمایی »یلدا« 
در ســینماهای آلمــان، تعــدادی از 
رسانه های این کشور به نقد و بررسی 

این فیلم ایرانی پرداختند. 
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به 
ایسنا، »یلدا«، سومین ساخته  از  نقل 
بلند مســعود بخشی، به تهیه کنندگی 
علی مصفا از ۶ شــهریورماه با دوبله 

آلمانی در سراسر آلمان روی پرده رفته است و اکران آن تا مدتی ادامه خواهد یافت.
لیتل دریم، پخش کننده فیلم ســینمایی »یلدا« در آلمان، اعلام کرد که ظرفیت کامل بلیت 
پیش نمایش های »یلدا« در شهرهای برمن، هامبورگ، کلن، دوسلدورف، فرانکفورت و برلین 

یک  روز پیش از نمایش به فروش رفت.
همچنین این شرکت ۲0 سالن به سالن های نمایش دهنده فیلم اضافه کرده است.

تعدادی از رســانه های آلمانی با نقد و تحلیل این فیلم ایرانی از تماشاگران خواسته اند »یلدا« 
را در ســینما ببینند.روزنامه زوددویچه سایتونگ که از مهم ترین روزنامه های آلمان محسوب 

می شود »یلدا« را در میان 10 فیلم مهم ماه که حتما باید دید، انتخاب کرد.
پاره ای از نظرات رسانه های آلمان درباره این فیلم بدین شرح است: بی آر کینوکینو، ژورنال 
سینمایی تلویزیون سراسری آلمان: »مسعود بخشی به فشردگی کامل و باورنکردنی در درام 
فیلم دست یافته است« آربی بی کالچر، رادیو برلین و براندنبورگ: »داستانی معاصر، انسانی 
و جهانی، تماشاگر به دشــواری لحظه ای برای یک نفس عمیق در طول این فیلم پرکشش 
می یابد.«روزنامه اشتوتگارترســایتونگ: »یلدا، با رویکردی اجتماعی - فرهنگی، تماشــاگر 

غربی را با داستانی جدید به چالش می کشد.«
روزنامه دارمشــتاتر اکو: » یلدا، با فشــردگی  عواطف تماشــاگران را در دست می گیرد تا بر 

مردسالاری نوری نقادانه بتاباند.«
 نورنبرگر تسایتونگ: »دریافتی هیجان انگیز از جامعه ای که آن را بیگانه می دانستیم.«

داستان این فیلم در مورد مریم کمیجانی، زن جوانی است که به دلیل قتل شوهرش به مرگ 
محکوم شــده است. او در شب یلدا به استودیوی یک برنامه زنده تلویزیونی آورده شده است 
تا از طرف تنها فرزند مقتول یعنی مونا ضیا بخشــیده شود اما مجموعه اتفاقات در صحنه و 
پشت صحنه این برنامه هر دو زن جوان را در چالشی جدی برای تصمیم گیری قرار می دهد.

بهناز جعفری، صدف عسگری، بابک کریمی، آرمان درویش، فرشته حسینی، فقیهه سلطانی، 
فروغ قجابگلو، زکیه بهبهانی، رامونا شاه، ساغر صباحی، حسن جودکی، محمد ساربان، کمال 
هاشــمی، ولی الل ریگی، فرهاد فداکار، لیلا شــفاعی مهر، محمود ذوالفقاری، نســا افرنگه، 
مریم خداوردی، بنفشــه غفاری، بهنام داوری، ســارا والیانی، بهرام افشار و با حضور فرشته 

صدرعرفایی بازیگران فیلم »یلدا« هستند.

خبر

نگاهیبهآنچهبرسرفیلمهایخارجازردهاکرانمیآید؛

»کرونا«فرصتیبرایجولانفیلمهایتوقیفیوقاچاق
یک ســرمایه گذار، تهیه کننــده یا یک نهاد 
فرهنگی برای ســاخت یک فیلم ســینمایی 
باید چند میلیارد تومان هزینه کند. منبع این 
ســرمایه نیز فروش فیلم، در سینما یا شبکه 
نمایش خانگی است. با این وضعیت، اگر یک 
فیلم که بر فرض پنــج میلیارد تومان هزینه 
ساختش شــده، توقیف شود، ســرمایه گذار 
امکان بازگشت سرمایه خود را پیدا نمی کند، 
اما از آن ســو قاچاقچی ها با ســرمایه و کار 
گروه دیگری، بدون اینکه خودشــان کاری 

کرده باشند به سود اقتصادی می رسند!
انتشــار غیرقانونــی، پخش  فیلــم،  قاچاق 
ســریال های شــبکه نمایــش خانگــی در 
اینترنــت و... جرائمی هســتند کــه دائم در 
فضای فرهنگی مــا رخ می دهند. اما در این 
روزها انتشار نســخه قاچاق بعضی فیلم های 
مشــکل دار این ســوال را به همراه دارد که 
آیا در روزهای کم فروغ و آســیب دیده سینما 
بخاطر شــیوع کرونا، نمی شود مُهر توقیف را 
از این فیلم ها برداشت تا در اکران پرده ای یا 
آنلاین به جذب بیشتر مخاطب کمک کنند؟

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 

ایســنا، اگرچه از ابتدای دولت یازدهم تلاش 
برای نمایش فیلم های توقیف شده در دولت 
قبلی مشــهود بود و در این هفت ســال هم 
مشــکل برخی فیلم ها حل شــده، اما هنوز 
آثاری باقی  مانده اند که گویی یا مشکل شان 
قابل حل نیســت یــا اراده ای برای پیگیری 

اکران آن ها وجود ندارد.
از توقیف تا مهر غیرقابل اصلاح

در این چند ســال فیلم های »آشــغال های 
دوســت داشــتنی«، »عصبانی نیســتم« و 
»خانه پدری« شــاخص ترین آثــاری بودند 
که با اصلاح  چند ســکانس به اکران رسیدند 
گرچه آنچه باز هم بر سر »خانه پدری« آمد 
و اکران محدودی که به فیلم داده شد آن را 

دوباره به صندوق توقیف برگرداند.
عــلاه براین ها »پرینــاز«، »ماهی و گربه«، 
»پاداش« بــا نام جدیــد »از رییس جمهور 
پــاداش نگیریــد«، »نقش نــگار« و »خانه 
دختر« از دیگــر فیلم هایی بودند که بالاخره 
در این چند ســال مجوز نمایش گرفتند، اما 
»گزارش یک جشن«، »خیابان های ناآرام«، 
»صد ســال بــه این ســال ها« و »خرس« 

همچنان پشت سد شــورای نظارت مانده اند 
و اگرچه به نظر می رســد وضعیتشــان مثل 
فیلم »ارادتمند؛ نازنین، بهاره، تینا« عبدالرضا 
کاهانی که گفته می شــود مُهــر »غیرقابل 
اصلاح خورده«، نیســت اما تصمیم جدیدی 

هم برای آن ها گرفته نشده است.
در این روزهای کرونایــی که اکران آنلاین 
فیلم هــا رونق گرفت پیشــنهاد برخی از این 
فیلم هــای توقیفی نیز مطرح شــد از جمله 
»صد ســال به این سال ها« سامان مقدم که 
در خبرها آمده بود اکران آنلاین آن در انتظار 
مجوز وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی است. 
البته هنوز این کار انجام نشــده ولی پخش 
غیرقانونی فیلم »خرس« که گویا مخالفانی 
سرســخت برای صدور مجوز نمایش دارد و 
تماشــای آن توســط حدود ۲0 هزار نفر در 
یوتیوب و در مدت دو روز؛ این سوال را پیش 
می آورد کــه آیا چاره ای بــرای رفع توقیف 
این فیلم ها نیســت تا ثمره زحمت یک گروه 
ســینمایی، قانونی به دست مخاطب برسد و 
در این میان سودجویی و سرقت و اتهام هم 

پیش نیاید؟!عاملین ناشناس سرقت

در ماجرای پخش غیرقانونی فیلم »خرس« 
به کارگردانی خسرو معصومی و تهیه کنندگی 
جــواد نوروزبیگــی که برای جبــران همین 
توقیف، توسط سازمان ســینمایی خریداری 
شــده و در حال حاضر بنیاد سینمایی فاراربی 
مالک آن اســت، تهیه کننده مدعی است که 
این کار توسط دفتر پخش »شکوفا فیلم« که 
فیلم با همین آرم منتشــر شد مقصر است و 
مدیــر این دفتر پخش یعنی داریوش بابائیان 
هم مدعی اســت که خــود تهیه کننده فیلم 
را منتشــر کرده اســت. فارابی هم قضیه را 
پیگیری کرده است.در این باره پیگیری ایسنا 
از یکی از مدیران سینمایی به اینجا رسید که 
به هر حال ســرقتی اتفاق افتاده و مهم ترین 
موضوع درباره »خرس« فعلا همین است که 
مشخص شود توسط چه کسی این کار انجام 
شده است.همچنین طرح این پرسش که آیا 
رفــع توقیف این فیلم  و فیلم های مشــابه از 
پخش غیرقانونی و ســرقت آن ها جلوگیری 
نمی کند؟ با این پاســخ مواجه شــد که اولا 
شــرایط هر فیلم با فیلم دیگر متفاوت است 
و باید جداگانه بررسی شــوند و دیگر اینکه 

منطقی نیست به فیلمی مجوز نمایش بدهیم 
بخاطر اینکه قاچاق شده است، چرا که بعضی 
فیلم ها یا اصلا امکان گرفتن مجوز را ندارند 
یا بایــد زمان بگذرد، مثل »عصر جمعه« که 
با گذشت زمان مانعی برای نمایش آن وجود 

نداشت.
پلتفرم ها اینترنتی و کانال های تلگرامی 

میزبان فیلم های توقیفی
البته خبرهایــی دیگری هم  رســیده مبنی 
براینکــه پیگیری هایی بــرای اکران آنلاین 
فیلم های توقیفی و در اختیار بنیاد ســینمایی 
فارابی انجام شــده، اما هنوز پاسخی گرفته 

نشده است.
این در حالی اســت که تجربه اکران بسیاری 
از فیلم های توقیفی در این چند ســال نشان 
داده اولین و مهم ترین پرسشــی که مخاطب 
بعد از تماشــای این فیلم ها به ذهنش  رسیده 
این بوده که دلیل توقیف این فیلم ها چه بوده 
است؟! همچنین جای طرح این پرسش هم 
است که اگر به تدریج تمام فیلم های توقیفی 
ســر از پلتفرم های اینترنتی یــا کانال های 

تلگرامی درآورند چه اتفاقی می افتد؟!

آثار تولید شده موسیقی با محوریت عاشورا

چرا خبرهای دروغ فضای مجازی را باور می کنیم؟

در ایام عزاداری سیدالشــهدا چند اثر موسیقایی با محوریت 
عاشــورا و قیام امام حســین )ع( منتشــر شــد که ضمن 
برخورداری از تنوع سبک، عاشقان سرور شهیدان را با نوای 

موسیقی در ایام عزاداری همراهی کرد.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از ایرنا، هر ســاله 
با فرا رســیدن ایام محرم هنرمندان موســیقی برای عرض 
ارادت به سید الشــهدا و بر اساس شوریدگی و شیدایی ذاتی 
خود نسبت به قیام امام حسین )ع( آثاری با محوریت عاشورا 

تولید کرده اند.
 بردیا صدرنوری آهنگساز و نوازنده پیانو یکی از این هنرمندن 
اســت که همزمان با فرا رسیدن ایام سوگواری شهادت امام 
حسین )ع( و یاران فداکارش تک آهنگ حرم عشق را منتشر 

کرد. این اثر موسیقایی قطعه ای از آلبوم فراقی است که سال 
13۹۶ بر اساس ملودی های عاشورایی در قالب بداهه نوازی 

پیانو پیش روی مخاطبان قرار گرفته بود.
این نوازنده و آهنگساز درباره دلایل بازنشر این اثر موسیقایی 
گفت: امسال فضای متفاوت فرهنگی و اجتماعی را به دلیل 
شــیوع ویروس کرونا تجربه می کنیم. این فضای متفاوت در 
محرم امسال، فرصت و زمان مناسبی برای مطالعه و تدقیق 
در فلسفه قیام امام حســین )ع( و آزادگی اوست که در این 
میان موســیقی می تواند به عمق این تفکر کمک کند. این 
اثر نیز با همین هدف و نیت برای گرامیداشــت یاد و خاطره 

سرور و سالار شهیدان بازنشر شده است. 
البته طی ســال های گذشــته هنرمنــدان مختلفی از جمله 

استاد جواد معروفی آلبوم عاشــورا را با الهام از ملودی های 
عاشورایی منتشر کرده بود. آلبوم فراقی از طریق سایت بیب 
تیونز قابل دریافت اســت. در همین ایام هنرمندان دیگری 
نظیر حامد ســلطانی اثر خود را با حال و هوایی عاشــورایی 
به صــورت موزیک ویدیو منتشــر کرد. موزیــک ویدیوی 
قصیده ســر با صدای حامد ســلطانی و آهنگســازی فردین 
خلعتبری به مناســبت ماه محرم منتشر شد. شعر این اثر را 
حمیدرضا برُقعی سروده است. سال ها پیش، فردین خلعتبری 
در تجربه ای موفق آلبوم شب دهم را با صدای علیرضا قربانی 
و برای موسیقی متن و تیتراژ سریال شب دهم به کارگردانی 
حســن فتحی با موضوع تعزیه و عاشــورا توسط انتشارات 

سروش منتشر کرده بود.

آثار دیگری که در این ایام با محوریت عشــق به سید الشهدا 
منتشــر شده است؛ دو قطعه عاشــورایی است که بر اساس 
اشعاری از محمود حبیبی کســبی و علی داوودی، با تنظیم 
وحید اختری و به خوانندگی قاســم افشار و مجید اخشابی به 

تهیه کنندگی حوزه هنری تولید شده اند. 
اثر دیگر تولید شــده را عماد توحیدی آهنگساز و نوازنده دف 
و ســازهای کوبه ای که در کارنامه هنری خود ساخت آلبوم 
موسیقی متفاوت ذوالجناح را با موضوع عاشورا را دارد منتشر 
کرده اســت. این آثار به همت دفتر موســیقی حوزه هنری 
ســازمان تبلیغات اســلامی  به صورت نماهنگ با موضوع 
عاشــورا و نهضت کربلا با تنظیم وحیــد اختری و به تهیه 

کنندگی حوزه هنری تولید شده اند.

نتایج یک مطالعه نشان داد که هر اندازه رویارویی با خبرهای 
دروغ بیشــتر شود، آن خبرها بیشتر باور می شوند و خبرهایی 

که آشناسازی شده اند، بیشتر از خبرهای تازه باور می شوند.
بــه گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از ایســنا، تقریبا 
همه رســانه ها تلاش دارند با ارائه اطلاعات کاملا نادرست 
یا اطلاعات درســت، ولی دســتکاری شده، ذهن مردم را به 
سوی موضوع موردنظر خود بکشانند. این اطلاعات نادرست 
با هدف فریب مردم و بیشــتر در رسانه های فضای مجازی 
منتشر می شــود تا عده ای به هدف های سیاسی یا اقتصادی 
خود برســند. باورهای نادرســت به ویژه درباره موضوع های 
کلیدی، آســیب های فراوانی برای فرد و جامعه دارد. بررسی 
دلایل شــکل گیری باورها اهمیت زیــادی دارد. چرا که اگر 
مردم یک جامعه نتوانند خبر واقعی را از خبر دروغ تشخیص 

دهند، جامعه به تدریج از عقلانیت دور می شود. 
به همین منظور ابراهیم احدی، استادیار دانشگاه آزاد اسلامی 
واحد بویین زهرا در پژوهشــی تاثیر آشنایی را در باور کردن 

خبرهای دروغ فضای مجازی بررسی کرد. 
برای انجام این پژوهش، 50 هزار پیامک به مشترکان همراه 
اول و ایرانســل ساکن شهر تهران فرســتاده شد که در آن 
ضمن درج لینک پرســش نامه اینترنتی، از گیرندگان پیامک 
درخواست شــده بود: »با تکمیل این پرســش نامه که تنها 
بیست دقیقه وقت شما را می گیرد، ضمن کمک به پیشرفت 

روان شناسی، در قرعه کشی یک تبلت شرکت کنید«. 
دو هزار و ۲۶ نفر به این پرســش نامه پاسخ دادند که از این 
میان 50۴ نفر ســن زیر 18 سال داشــتند، 5۷ نفر دست کم 
یکی از پرسش ها را پاسخ نداده بودند و 10 نفر گزارش دادند 
که درســتی پاســخ ها را از اینترنت بررسی کردند. به همین 
خاطــر این 5۷1 نفر از روند پژوهش حذف شــده و بنابراین 

هزار و ۴55 نفر در پژوهش شرکت کردند. 
در این پرســش نامه ۲۴ سرخط خبری دروغین مورد پرسش 
قــرار گرفته بــود. این خبرهــا با دســت کاری در خبرهای 

منتشرشده در اردیبهشت و خرداد ســال 13۹8 )بازه زمانی 
انجام مطالعه( انتخاب شده بودند.از آن جا که مردم در فضای 
مجازی به طور معمول تنها ســرخط خبرهــا را می خوانند، 
در این پژوهش نیز از ســرخط خبرها استفاده شد. همچنین 
تنها خبرهای بد در پرســش نامه قرار گرفت؛ چرا که تجربه 
نشــان می دهد که در کشور ما مردم بیشــتر از خبرهای بد 
تاثیر می گیرند. در این پژوهش ســوالاتی در خصوص سن، 

جنسیت، تحصیلات و گرایش سیاســی شرکت کننده ها نیز 
پرسیده شد. همچنین از آن ها پرسیده شد که آیا سرخط های 
مطرح شده را با دیگران به اشــتراک می گذارند یا خیر؟ این 
پژوهش در سه مرحله آشناسازی، ارزیابی و پیگیری )10 روز 
بعد از ارزیابی( انجام شــد و از شــرکت کنندگان خواسته شد 

آشنا بودن و صحت هر خبر را نمره گذاری کنند.
در نهایت از آن ها پرســیده شــد برای بررسی صحت اخبار 

از جست وجوی اینترنتی اســتفاده کرده اند یا خیر. همچنین 
به افراد گفته شــده که همه خبرهــا دروغ بود و هدف این 

نظرسنجی پژوهش درباره زودباوری مردم است. 
میانگین ســن شــرکت کنندگان در این مطالعــه حدود ۲۷ 
ســال بود و در بازه سنی 18 تا 3۹ ســال قرار داشتند. ۶31 
نفر از آن ها مرد بودند و بیشــتر شرکت کنندگان تحصیلات 
کارشناسی داشتند. از بین این افراد ۲۹1 نفر اصول گرا، ۷۲۲ 

نفر بی طرف و ۴۴۲ نفر اصلاح طلب بودند.
یافته های این پژوهش نشــان داد که تنها یک بار رویارویی 
پیشــین با خبرهای دروغین باعث می شود که این خبرها در 
نظر افراد حقیقت )حقیقت خیالی( به نظر برســند و خبرهای 
آشناســازی شده، بیشــتر از خبرهای تازه باور می شوند. هر 
اندازه رویارویی پیشــین با خبرهای دروغ بیشــتر شود، آن 

خبرها بیشتر باور می شوند.
 پژوهشگران در خصوص دلیل بروز چنین رفتاری می گویند 
که انسان ها برای داوری درباره درستی یا نادرستی گزاره ها، 
بــه دنبال آســان ترین راه هســتند و چیــزی را که راحت 
می فهمنــد، راحت بــاور می کنند و آشــنایی قبلی به راحت 

فهمیدن آن ها کمک می کند. 
همچنین مشخص شد که رویارویی پیشین یا آشنایی با خبر 
حتی می تواند راســت پنداری خبرهای دروغ عجیب و غریب 
را نیــز افزایش دهد. دروغ بودن خبرهای عجیب و غریب را 
با اندکی اندیشیدن و بهره گرفتن از دانش و منطق می توان 
مشخص کرد. این مطالعه نشــان داد که دانش و منطق به 

سختی می توانند جلوی اثر حقیقت خیالی را بگیرد.
 در انجام این مطالعه محدودیت هایی نیز وجود داشت. یکی 
از محدودیت ها این بود که تنها تاثیر متغیر آشــنایی پیشین 
با خبر را مورد بررســی قرار داده بود. در حالی که متغیرهای 
دیگری مثل سواد رسانه ای مخاطبان، شدت دروغ بودن خبر، 
موافق یا مخالف بودن با آن و گرایش سیاســی مخاطبان در 

باور کردن خبر تاثیر دارند. 
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بهسازی پیاده روهای محله ۱۹ بهمن در 
منطقه۹

رئیــس اداره عمران ، حمــل و نقل و ترافیک 
منطقه از شــروع عملیات اجرایی بهسازی پیاده 

روهای محله 1۹ بهمن خبر داد.
به گزارش صبح امروز، وحید طهماسبی با اعلام 
این خبــر افزود: پروژه بهســازی پیاده روهای 
مرکز محله 1۹ بهمن طی فرآیند نیاز ســنجی 
و نظر ســنجی صورت گرفته از اهالی محدوده 
توسط گروه های تســهیلگر در نیمه دوم سال 

۹8 به تصویب رســید با توجه به نظرات اخذ شده ، بهســازی پیاده روهای اطراف مسجد و 
فاز تجاری محله از اولویت های اصلی محله بوده که طراحی پروژه بر همین اســاس انجام 

پذیرفته و اعتبار آن به منطقه تخصیص داده شده است .
او ادامه داد:  اعتبار پیش بینی شده در این پروژه جهت اجرای۲۷00 مترمربع پیاده رو سازی 
و مبلمان شــهری ۴ میلیارد و 500 میلیون ریال است که تا پایان آبان ماه عملیات اجرایی ، 

به اتمام خواهد رسید.

احداث کانال جمع آوری آب های سطحی در 
خیابان امامیه  

شهردار منطقه ده مشهدمقدس از احداث کانال 
جمع آوری آب های سطحی در خیابان امامیه این 
منطقه خبــر داد.  به گزارش صبح امروز، احمد 
حافظ با بیان اینکه شهرداری منطقه در راستای 
بهبود کیفیت ارائه خدمــات، ارتقا رفاه عمومی 
شهروندان و همچنین بالابردن سطح بهداشت 
محلات اقدام به اجرای این پروژه کرده اســت، 
اظهار کرد: کانال جمع آوری آب های ســطحی 

خیابان امامیه به طول حدود هزار و ۶00 متر با اعتباری ۷0میلیارد ریالی احداث شد.
وی با بیان اینکه با جمع آوری به موقع آب های ســطحی علاوه بر استفاده بهینه از آب های 
جاری، می توانیم از بروز بسیاری حوادث جلوگیری کنیم، گفت: با توجه به بافت این محدوده، 
بارش باران مشــکلات عدیده ای برای شــهروندان ایجاد می کند به همین دلیل نســبت به 

احداث این کانال اقدام شد.
شــهردار منطقه 10 مشــهدمقدس ادامه داد: با احداث این کانال، آب های سطحی جاری در 
زمان بارندگی های فصلی هدایت و جمع آوری و از جاری شدن آب در سطح معابر و همچنین 

آبگرفتگی در این مسیر پیشگیری می شود.

قدر دانی کسبه و ساکنان بولوار شهید قانع 
از شهرداری منطقه۱۱

درراســتای ارتقاء حقوق شــهروندی؛ اهالی و 
کســبه بولوار شهید قانع، ازشــهرداری منطقه 
یازده جهت اجــرای پروژه آســفالت، تقدیر و 

تشکر کردند.
به گزارش صبح امروز، جمعی از اهالی و کسبه 
فاز تجاری بلوارشهید قانع حد فاصل )قانع 30 و 
3۲(، با امضاء نامه حمایتی از شهرداری منطقه 
یازده، اجــرای نهضت آســفالت را گامی موثر 

درجهت ارتقاء حقوق شــهروندی ، برطرف کردن معضل ترافیک و بهبود کسب و کار اعلام 
کردند و از خادمان عمرانی و شهردار این منطقه قدردانی کردند.

گفتنی اســت آسفالت معابر بلوار شهید فخرایی و اســتقلال 3 نیز، درراستای پاسخگویی به 
درخواست های شهروندان انجام شده است.

بازدید عضو هیت مدیره شرکت عمران 
شهرهای جدید از گلبهار

عضــو هیئت مدیره شــرکت مــادر تخصصی 
عمران شــهرهای جدید از پروژه های در دست 
اقدام این شرکت در شــهر جدید گلبهار بازدید 

کرد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت عمران شهر 
جدید گلبهار زهــره داودپور عضو هیئت مدیره 
شرکت مادر تخصصی عمران شهر های جدید 
و شــهلی بر مدیر کل دفتر توسعه اجتماعی و 

فرهنگی این شــرکت چهار شــنبه ۲۹مرداد ماه از پروژه های پارک انرژی، پارک موضوعی 
ترافیک ،مسجد ومجتمع فرهنگی فاطمه الزهرا )س(،هنرستان اجتماع محور سردار سلیمانی 

شهر جدید گلبهار بازدید نمودند.
در این بازدیدهومن گریوانی رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل شــرکت عمران شــهر جدید 
گلبهار ضمن تشــریح پروژه ها ی احداث شده توسط این شــرکت ، اقدامات در حال انجام 
وپروژ ه های در حال احداث را نیز معرفی کرد.زهره داود پور عضو هیئت مدیره شرکت مادر 
تخصصی عمران شهر های جدید ضمن قدردانی ازمدیریت عامل شرکت عمران شهر جدید 
گلبهار، اعضای هیئت مدیره و همکاران این شــرکت که با فکر و ایده در بحث های بهینه 
ســازی انرژي ، افزایش بهره وری در زمینه های مختلف منجمله تاسیســاتی ،فضای سبز ، 
عمرانی وفنی اقدام کرده اند، افزود: در بازدید قبلی ۴میدان در سطح شهر در حال طراحی بود 
که هم اکنون شــاهد اجرای زیبا ، فاخر وکار شناسانه این میادین در گلبهار هستیم .داود پور 
با بیان اینکه اکنون با تو جه به اهمیت مباحث اجتماعی و فرهنگی تشکیلاتی به عنوان دفتر 
توسعه اجتماعی در بدنه شرکتهای عمران تعریف و تجهیز گردیده است ،از اجرای پروژه های 

عمرانی بارویکرد توسعه اجتماعی وفرهنگی در گلبهار ابراز خرسندی کرد.

آغاز بازسازی پیاده روهای خیابان امیرآباد
شــهردار منطقه ۶ از بازســازی پیــاده روهای 
خیابان امیرآبــاد خبر دادبه گزارش صبح امروز، 
حجت اله حیدری با اعــلام این خبر گفت: در 
راســتای بهسازی محیط شهری بازسازی پیاده 
روهای خیابان امیرآباد آغاز شــد.وی افزود: در  
این طرح که با هدف زیبا سازی محیط شهری 
و تســهیل در عبور و مرور شهروندان گرامی در 
حال اجراســت، اعتباری بالغ بر ۲ میلیارد ریال 

درنظر گرفته شده است.شهردار منطقه ۶ مشهد با اشاره به پیشرفت 50 درصدی پروژه یادآور 
شــد: این طرح در مســاحتی حدود هزار متر مربع در حال اجراســت و طی آن پیاده روهای 

خیابان امیرآباد بهسازی خواهد شد.

خبر

رئیس اداره مهندســی و نظارت منطقه از صدور بیش از ۲8۹ مورد اخطاریه تخلفات 
ســاختمانی در مرداد ماه امسال خبر داد  به گزارش صبح امروز، دهقانی با اشاره به 
تماس های مردمی با سامانه 13۷ مبنی بر شکایات مردمی از همسایگانی که ساخت 
و ســاز غیر مجاز دارند، یادآور شــد: طی ماه گذشته تعداد ۲۹۷ مورد پاسخگویی به 
پیامهای مردمی مرکز 13۷ و شکایات مردمی در دبیرخانه صورت گرفته و تعداد ۷1 
مورد به درخواســت های مردمی پاسخگویی شده است.دهقانی افزود: در مرداد ماه 
امسال تعداد 11۴ مورد دستور اخذ پلمپ قضایی صورت گرفت و 1۴ مورد جمع آوری 
ابزار و مصالح، ۷۲ نمونه پیگیری فک پلمب ، ارسال 11۴ پرونده به کمیسیون ماده 
صد، از جمله اقدامات انجام شــده است.وی بیان کرد: به منظور جلوگیری از ساخت 

و ساز های غیراصولی، اداره مهندسی و نظارت بر ساخت و ساز ها به عنوان بازوی اجرایی شهرداری، اصلی ترین واحد مقابله و 
جلوگیری از این گونه تخلفات شــهری محسوب می شود و در مواقعی که تخلف شامل نقض مقررات شهرداری و شهرسازی 

است، واحد نظارت باید بر اساس مقررات و ضوابط حاکم با این نمونه ها برخورد کند.

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد از اجرای نصب پل عابر 
پیاده سیدرضی 5۹ خبرداد.

به گزارش صبح امروز، هادی عطارزاده طوســی بــا بیان این مطلب، اظهار کرد: از 
دلایل اصلی ساخت پیاده رو و پل های عابر پیاده افزایش ایمنی عبور و مرور عابران 
پیاده است. بیشــترین افراد در معرض خطر و بیشــترین جان باختگان در حوادث 

رانندگی درون شهری، عابرین پیاده هستند.
وی افــزود: از مزایای احداث پــل عابر پیاده می توان به رفع تداخل عابرین پیاده و 
وســایل نقلیه و در نتیجه کاهش )به صفر رسیدن( تصادفات ناشی از عبور از عرض 
سواره رو ها به وسیله عابرین پیاده، افزایش ظرفیت سواره رو با حذف تداخل جریان 

عابرین و افزایش سرعت وسایل نقلیه به همراه کاهش زمان تأخیر، افزایش ایمنی عابرین پیاده و با مرور زمان، تبدیل استفاده 
از روگــذر به عنــوان معبر عبور عرضی عموم به عنوان یک فرهنگ و نیز صرفه جویــی در وقت عابرین پیاده به ویژه افراد 

سالخورده و ایجاد آرامش و یا کاهش اضطراب در آنان اشاره کرد.
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معاونشهرسازیومعماریشهرداریمشهدخبرداد

پایشتخلفاتساختمانیباسامانه
 معــاون شهرســازی و 
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شــهرداری  معماری 
مشــهد از راه اندازی 
سامانه پایش تخلفات 
ســاختمانی بــا هدف 
شهری  ایمنی  بر  نظارت 

خبرداد.
به گــزارش صبح امروز، 
با  نژاد  محمدرضا حسین 
بیان ایــن مطلب، اظهار 
کرد: به منظور پیشگیری 
از تخلفــات ســاختمانی، رســیدگی و اجرا 
الزامــات قانونی در بحث نظارت، ســرعت 
عمل، دقــت و کیفیت در اعمــال به موقع 
قانون، تلفیق، پردازش و تحلیل سامانه های 
مختلف نظارتی؛ مرکز مانیتورینگ هوشمند 
پایش تخلفات ســاختمانی شهرداری مشهد 

راه اندازی شد.
مانیتورینگ هوشمند پایش تخلفات 

ساختمانی
وی افزود: از جمله امتیازات مرکز مانیتورینگ 
هوشــمند پایش تخلفات ســاختمانی، بهره 
گیری از توان دستگاه های دخیل در جهت 
هم افزایی و صیانت از اراضی حریم شــهر 
مشــهد با حمایت مرجع قضایی و ظرفیت 

های قانونی دستگاه های مذکور است.

معماری شــهرداری  و  معاون شهرســازی 
مشــهد بیان کــرد: مرکزپایش هوشــمند 
تخلفات ســاختمانی با بهره گیری از توان و 
پتانسیل های دستگاه های مدیریت یکپارچه 
شهری مشــهد با محوریت شــهرداری در 
معاونت شهرســازی و معماری شهرداری و 
زیــر مجموعه اداره کل نظارت بر ســاخت 
و سازها و کمیســیون های ماده صد ایجاد 

خواهد شد.
بازدید از ساختمان های در حال احداث 
و گشت زنی مستمر در شهر و اراضی 

حاشیه
حسین نژاد در خصوص شرح وظایف قانونی 
اداره مهندســی و نظارت بر ساخت و سازها 
)پلیس ســاختمان(، تصریح کرد: مهم ترین 
وظایف آنان شامل بازدید از ساختمان های 
در حــال احداث و گشــت زنی مســتمر در 
شهر و اراضی حاشــیه به منظور ممانعت از 
عملیات ســاختمانی بدون مجوز، شناسایی 
زمین خواران و بنگاه های غیرمجاز املاک 
که اقدام بــه تغییر کاربری و خرید و فروش 
غیر مجاز اراضی مــی کنند و معرفی آن ها 
به مراجع قانونی، انعکاس تخلفات به مراجع 
قانونی در مورد تصرفات و تفکیک های غیر 
مجاز، رســیدگی به شکایات و گزارش های 
واصله مردمی درباره ســاخت و ســاز بدون 

مجوز یــا مغایر پروانه و فاقد اســتحکام بنا 
و ایجاد بســتر مناسبی پیرامون جلوگیری از 
ارائه خدمات آب و برق و گاز و مخابرات و ... 
به واحدهای احداثی غیرمجاز در مناطق فاقد 

طرح شهرسازی می شود.
وی تاکیــد کــرد: با توجه بــه حجم بالای 
ساخت و ســازها در کلان  شــهر مشهد و 
ضرورت توجه به ضوابط ســاخت و ساز، به 
کارگیری ســامانه پایش تخلفات ساختمانی 
تأثیر بســیاری در افزایش ســرعت عمل و 
دقت در رسیدگی به تخلفات احتمالی دارد، تا 
از حفظ ایمنی و صیانت از حقوق شهروندان 

اطمینان حاصل شود.
نظارت بر ایمنی شهری با سامانه پایش 

تخلفات ساختمانی
هم چنین محمدجواد رجائیان در این رابطه، 
بیان کرد: پلیس ســاختمان با اســتفاده از 
این ســامانه می  تواند در هنگام بررسی های 
میدانی، به صورت آنلاین به سوابق، مجوزها 
و مشــخصات پروانه  ساخت ملک مورد نظر 
دسترســی پیدا کند و آن را با شرایط موجود 

تطبیق دهد.
وی گفــت: گزارش تخلفات ســاختمانی در 
سطح شهر، عمدتا از دو طریق گشت پلیس 
ســاختمان و یا گزارش های رسیده از سامانه 
مردمی 13۷ شــهرداری مشهد دریافت می 

 شــود که در هر دو حالــت، کاربران اکیپ 
گشــت می  توانند اقدامات لازم را با استفاده 

از سامانه مذکور انجام دهند.
اقدامات فوری و  مرحله ای در سامانه 

پایش تخلفات
مدیرعامل سازمان فاوا شــهرداری مشهد با 
اشــاره به امکانات پیش  بینی شده در سامانه 
پایش تخلفات ســاختمانی، ادامه داد: با توجه 
به نــوع تخلفات احتمالی صــورت گرفته در 
ساخت و ســاز املاک، ســطوح مختلفی از 
اقدامات در این ســامانه پیش  بینی شده که 
به دو صورت فوری و مرحله  ای، بر حســب 
میزان ضرورت در دســتور کار قرار می  گیرد. 
در صورت مشــاهده تخلف در ساخت و ساز، 
در مرحلــه اول به مالک اخطــار داده خواهد 
شــد و در صورت عدم توجه به اخطارها و یا 
تخلفات حادثه  ساز که سبب مخاطراتی برای 
سایر شهروندان و تضییع حقوق عمومی شود، 
موضــوع از طریق همین ســامانه به مراجع 
قضایی و دادسرا ارجاع شده و مجوزهای لازم 
جهت اقداماتی همچون درخواست حکم ورود 

و پلمپ از قاضی کسب می  شود.
تسهیل و تسریع رسیدگی به تخلفات از 

کارکردهای سامانه پایش
رجائیــان با تاکیــد بر کارکرد ســامانه پایش 
تخلفات ساختمانی در تسهیل و تسریع رسیدگی 

به تخلفات در این زمینه، عنوان کرد: در برخی 
موارد همچون گودبرداری های غیراصولی و یا 
ساخت و ســاز ناایمن که عدم رعایت ضوابط 
ساخت و ساز، موجب خطرات و خساراتی برای 
همسایگان و سایر شهروندان می شود، سرعت 
عمل در رســیدگی و اقدام فوری حائز اهمیت 
اســت که با بهره  گیری از این ســامانه، زمان 
رسیدگی و اقدام مقتضی به چنین مواردی، به 

حداقل ممکن کاهش می  یابد.
ثبت 3600 اخطار ایمنی و 2260 اخطار 

از طریق سامانه 
وی تصریح کــرد: از ابتدای ســال جاری 
تا کنون، بیش از ســه هــزار و ۶00 اخطار 
ایمنــی و دو هزار و ۲۶0 اخطــار پیگیری 
از طریق ســامانه پایش تخلفت ساختمانی 
ثبت شده است. همچنین در مجموع بیش 
از ۲5 هزار اخطار توقــف عملیات عمرانی 
و درخواست دســتور پلمپ و حکم ورود از 
طریق این ســامانه صــورت گرفته و تعداد 
ملک های دارای اخطار در سامانه نیز بیش 
از 13 هــزار مورد اســت. همچنین جهت 
کاهش بروکراســی اداری و حصول سریع  
تر نتیجه، ســامانه مذکور امکان ابلاغ رای 
و اخذ امضــای دیجیتال در محل مراجعه و 
ارسال تصاویر تخلفات به مرکز، به صورت 

آنلاین را دارد.

چرا بیشترین عملیات امدادونجات آتش نشانی مربوط به آسانسور است؟

راه اندازی اولین کانون هماهنگی تشکل های گردشگری در خراسان رضوی

مدیــر عامل آتش نشــانی مشــهد گفت: بیشــترین حجم 
محبوســی ها در آسانســور مربوط به منازل مسکونی است. 
امیر عزیزی در گفت وگو با ایســنا با تاکید بر اینکه رتبه اول 
ماموریت های امداد و نجات ما مربوط به حوادث آسانســور 
اســت، بیان کرد: عمده ترین مشــکل در آسانسورها معمولا  
بحث تعمیر و نگهداری اســت. اگر ساختمان ها و مخصوصا 
ســاختمان ها و مجمتع های بزرگ تعمیــر و نگهداری را به 
صورت مستمر و ماهیانه انجام دهند درصد حوادث آسانسور 

پایین خواهد آمد.
 وی ادامــه داد: گاهی برخی حوادث مربوط به آسانســور به 
دلیل نوســان برق اســت که البته تعداد این حوادث محدود 
اســت و در سال گذشته شــاید یکی  دو مورد حادثه در این 
زمینه داشــته ایم. معمولا هنگام بارندگــی و رعد و برق نیز 
عملیات آسانســور افزایش پیدا می کند امــا طبق تجربه ما 
مهمترین نکته در حوادث آسانســور مساله تعمیر و نگهداری 

آسانسور است.
مدیر عامل آتش نشــانی مشهد با بیان اینکه بیشترین حجم 
محبوســی ها در آسانســور مربوط به منازل مسکونی است، 

تصریح کرد: از ســال گذشــته کاری که در ساختمان های 
خاص و مجتمع ها انجام دادیم این بوده که آنها باید قرارداد 
تعمیر و نگهداری آسانســور را برای مــا بیاورند. نکته مهم 
تعمیــر و نگهداری آسانســور در مجموعه های هشــت ، ده 
واحدی اســت که بیشــتر مبتلا به این موضوع هستند. آنها 
باید  به صورت ماهیانه یا حداقل ۴5 روز یکبار ســرویس و 

نگهداری آسانسور را انجام دهند.
عزیزی افزود: آسانسور یک قطعه الکتریکی، مکانیکی است 
که مثل هر دســتگاه دیگری نیاز به تعمیر و نگهداری دارد 
و وقتــی بازه زمانی تعمیرو نگهــداری افزایش پیدا می کند، 
سیستم دچار مشکل می شود. شــرکت های پشتیبانی کننده 
آسانســور باید ماهیانه یا هر چهل و پنج روز یک بار تعمیر و 

نگهداری را انجام دهد.
 وی با بیان اینکه قطعه ای به نام بلک اوت یا نجات اضطراری 
داریم که می شــود آن را در ســاختمان ها نصب کرد، گفت: 
اگر بنا به هر دلیلی آسانســور دچار مشــکل شد، این دکمه 
آسانســور را بین طبقات تراز می کنــد و افراد در فضای بین 
کابین گیر نمی کنند و به نزدیک ترین طبقه می رسند. اگر در 

پروژه های بزرگ این موضوع مد نظر قرار گیرد و این دکمه 
در جعبه سیستم برق آسانسور نصب شود، شاید تعداد حوادث 

ما کاهش نیابد اما  محبوسی در آسانسور اتفاق نمی افتد.
مدیر عامل آتش نشــانی مشهد در مورد اینکه در حال حاضر 
چه تعداد از آسانســورها فاقد این دکمه هستند، عنوان کرد: 
در حــال حاضر نصب این قطعه اجباری نیســت و اگر اداره 
استاندارد نصب آن را اجبار کند می شود بعدا در این زمینه آمار 
ارائه داد. افراد باید این قطعه را از شرکت های آسانسور تهیه 
کنند. قیمت این دکمه در مقابل هزینه های یک ســاختمان 

بزرگ مبلغ زیادی نیست.
عزیزی بیان کرد: در پنج ماهه ابتدای سال جاری 10۶8 مورد 
عملیات مرتبط با آسانسور و 1۹۶۹ نجات یافته داشته ایم. در 
مدت مشــابه سال گذشته 1۶۷3 ماموریت مرتبط با آسانسور 

انجام شده و 35۹3 نفر نجات یافته اند.
وی ادامه داد: امســال در پنج ماهه ابتدای ســال بیشترین 
ماموریت هــای مــا در این زمینــه به ترتیــت در محدوده 
شــهرداری های مناطق ۹، دو  و 1۲ بوده اســت. همچنین 
کمترین مورد محبوســی در آسانســور مربــوط به محدوده 

شــهرداری منطقه ثامن بوده که از این آمار می توان نتیجه 
گرفــت رعایت ایمنی در محدوده مرکزی شــهر از ســوی 
شهروندان بیشتر رعایت می شــود تا محدوده های مسکونی 

مثل محدوده شهرداری های مناطق ۹، 1۲و دو.
عزیزی یادآور شد: مالکین ساختمان ها و افرادی که آسانسور 
را ارایــه  کردنــد، باید ســرویس دوره ای را انجام دهند که 
آسانسور همیشــه ایمن باشد. اگر این کار انجام شود، جلوی 

نیمی از ماموریت های ما گرفته خواهد شد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خراسان 
رضوی از راه اندازی اولین کانون هماهنگی تشکل های گردشگری 

در سطح کشور در خراسان رضوی خبر داد.
ابوالفضل مکرمی فر در گفت وگو با ایسنا با حضور در تحریریه این 
خبرگزاری، ضمن بیان این که در حال حاضر ایجاد ۹ تشــکل در 
حوزه گردشگری را آغاز کرده ایم، اظهار کرد: براساس برنامه پنج ساله 
ششم توسعه تمام تأسیسات گردشگری باید انجمن حرفه ای تشکیل 
دهند؛ طبق این برنامه، مراحل مربوط به پنج تشــکل انجام شده و 
مراحل چهار تشــکل باقی مانده در حال انجام است. این تشکل ها 
سرعت خدمات رسانی کیفی و کمی را در حوزه تأسیسات گردشگری 
افزایش می دهــد و هم چنین به نظارت مــا را در این بخش قوام 
بیشتری می بخشــد. ما تفویض هایی را از سوی اداره کل براساس 
بخشــنامه هایی که از وزارت منعکس  شــده، به تشکل ها داده و 

تشکل ها در این دایره کارهای خود را انجام می دهند.
وی افزود: علاوه بر این ها ما تنها اســتانی در کشــور هستیم که 
در حال تشــکیل کانون هماهنگی تشکل های گردشگری است و 
زمانی که پنج تشکل تشکیل شود، می توانیم کانون هماهنگی را نیز 

تشکیل دهیم و در آینده اولین کانون هماهنگی تشکل های بخش 
خصوصی را در استان خراسان رضوی تشکیل خواهیم داد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خراسان 
رضوی پیرامون فعالیت ها و پروژه های گردشگری در سطح استان 
اظهار کرد: تا پایان ســال جاری 1۲۹ پروژه با حجم سرمایه گذاری 
۶1۷ میلیــارد تومان در حــوزه میراث فرهنگی، صنایع دســتی، 
گردشگری و سرمایه گذاری به بهره برداری می رسد که این پروژه ها 

برای 1380 نفر شغل ایجاد می کند.
وی در خصوص رشد واحدهای بوم گردی خراسان رضوی گفت: ما 
در انتهای سال ۹۶، 18 بوم گردی داشتیم و با توجه به استقبالی که 
از این حوزه صورت گرفت، سعی کردیم صدور مجوزها و تسهیلات 
اهدایی را ســرعت بخشــیم تا بتوانیم در نقاطی که از جاذبه های 
فرهنگی، تاریخی و طبیعی برخوردار هستند، به تاسیس بوم گردی 
اقدام نماییــم. به طوری که در ســال ۹۷ و ۹8، 83 بوم گردی به 
اقامتگاه های بوم گردی ما اضافه شد و مجموع بوم گردی ها به 101 
واحد رسید، تا پایان امسال نیز 51 بوم گردی دیگر افتتاح شده و به 
بهره برداری خواهد رسید و مجموعا در پایان سال، 15۲ بوم گردی 
در سطح استان خواهیم  داشت. به این ترتیب می توان گفت جهش 

قابل ملاحظه ای در این زمینه داشته ایم.
مکرمی فر افزود: صدور مجوز در حوزه بوم گردی هم چنان ادامه دارد 
و مــا امیدواریم بتوانیم این تعداد را در 130 نقطه  از شهرســتان ها 
و روســتاهایی که درباره آن ها مطالعه شــده  است، افزایش دهیم. 
اشتغالی که در این حوزه به وجود آمده،  برای حدود ۶۶0 نفر است و 
50 میلیارد و 500 میلیون تومان برای این اقامتگاه های بوم گردی 

سرمایه گذاری شده  است.
مکرمی فر با اشــاره به این که در ســال ۹8، 138 دوره  آموزشی با 
مجموع 133 هزار و 3۲۷ ســاعت برگزار شده، اضافه کرد: امسال 
به دلیل شــیوع ویروس کرونا نتوانستیم آن عدد را محقق کنیم و 
از طریق فضای مجازی آموزش در تأسیســات گردشگری در حال 
انجام اســت، به دلیل این که دوهزار و ۶50 تأسیسات گردشگری 
زیر نظر ما هســتند، آموزش یکی از ارکان مهــم و مؤثر در حوزه 
گردشگری اســت که این آموزش، برای تکریم مســافر و زائر و 
خدمات دهی مناسب انجام می شود. این آموزش ها در تمام زمینه ها 
صورت می گیرد و در ســال گذشــته نیز استقبال خوبی از آن ها به 

عمل آمد.
وی در خصوص برگزاری جشــن های نــوروزگاه بیان کرد: یکی 
از اقداماتی که در ســال ۹8 انجام شــد و متأسفانه نوروز امسال به 
دلیل شیوع ویروس کرونا نتوانستیم انجام دهیم، نوروزگاه مشترک 
با کشــور ترکمنستان و در خاک ترکمنســتان بوده  است که تأثیر 
زیادی بر روابط دیپلماتیک ایران و به ویژه استان خراسان رضوی با 

ترکمنستان خواهد داشت.
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پرسپولیسنونوارشد
یحیی گل محمدی در پستی اینستاگرامی 
اعلام کرد که ســه خرید تیم پرسپولیس 
قطعی خواهند شــد و از ظهــر دیروز نیز 
جلســات برای خرید بازیکنــان در محلی 

خارج از باشگاه آغاز شد. 
دیروز باشگاه پرسپولیس روز شلوغی را به 
 خود دید و با قرار دادهایی که بســته شــد 
3 پست مهم و کلیدی تیم نونوارشد. سعید 
آقایی که فصل خوبی را در سپاهان سپری 
کرده بود اولین خرید پرســپولیس بود که 
قرار داد خود را امضا کرد . عیسی آل کثیر 
مهاجم ســابق تیم نفت آبادان هم دیروز با 
حضور در باشــگاه علی رغم اختلافاتی که 
وجود داشت سرانجام قرارداد خود را امضا 
کرد.ســرانجام آخرین خرید دیروز از تبریز 
آمــد و جایگزین بیرانوند شــد . حامد لک 
سومین خرید سرخ ها در فصل جاری بود.
اولین بازیکن فصل جدید پرسپولیس 

قراردادش را امضا کرد
بازیکن فصل گذشــته تیم فوتبال سپاهان 

اصفهان به پرسپولیس پیوست.

به گزارش مهر، ســعید آقایی با حضور در 
باشگاه پرســپولیس قرارداد رسمی خود را 

برای دو فصل امضا کرد.
بازیکن فصل گذشته سپاهان اصفهان که 
حاضر نشد به ماندن در این تیم ادامه دهد 
پیشنهادات رسمی از تراکتور و پرسپولیس 
داشــت که در پایان تصمیم به حضور در 
جمع شاگردان یحیی گل محمدی گرفت.

خبرگــزاری مهر، صبح دیروز خبر از جذب 
این بازیکن توســط سرخپوشان با عنوان: 
توافق نهایی سعید آقایی و احسان پهلوان 

با پرسپولیس داده بود.
 آل کثیر به پرسپولیس پیوست

عیســی آل کثیر مهاجم ســابق تیم نفت 
آبادان به پرسپولیس پیوست.

به گزارش »ورزش ســه«، مهاجم گلزن و 
سابق تیم نفت آبادان و پیکان که از صبح 
دیروز مذاکرات خود با پرسپولیس را انجام 
داده بود، با مدیران این باشــگاه به توافق 

رسید و پرسپولیسی شد.
صبح دیروز خبر توافق او با پرسپولیسی ها 

انتشــار یافت اما در نهایت پس از توافقات 
کلــی، روی بند مالی اختــلاف نظرهایی 
وجود داشــت که حالا به نظر می رســد از 
بیــن رفته و ســومین خرید ســرخ ها نیز 
قطعی شــده اســت.آل کثیر فصل گذشته 
1۲ گل بــرای صنعت نفت زد و آقای گل 
این تیم شــد و مدعی جدی کفش طلای 
لیــگ برتر هم بود. او نیز احتمالا مثل لک 
و آقایی راهی باشــگاه پرسپولیس خواهد 
شد تا قراردادش را نهایی کند و با پیراهن 

پرسپولیس عکس بگیرد.
حامد لک پرسپولیسی شد

علیرضا  جانشــین  پرســپولیس  باشــگاه 
بیرانوند را انتخاب کرد و با دروازه بان سابقا 
ملی پوش و فصل گذشــته ماشین ســازی 

قرارداد بست.
به گزارش »ورزش ســه«، حامد لک که 
ســال ها انتظار پیوســتن به پرسپولیس را 
داشــت و بارها به حضور در این تیم ابراز 
کرده بود، بالاخره دیروز قراردادش با سرخ 
پوشــان پایتخت را نهایی کــرد و به تیم 

محبوب خود پیوست.
این دروازه بان بلند قامت که در ســال های 
اخیــر عملکرد خوبی داشــت و حضور در 
تیم های مختلفــی همچون تراکتور، فولاد 
سایپا، صبا  مازندران،  نســاجی  خوزستان، 
و ماشین ســازی را تجربه کرده بود، یکی 
از گزینه های مد نظــر یحیی گل محمدی 
محسوب می شــد که امروز قراردادش را با 

پرسپولیس نهایی کرد.
حامد لک طی سالیان اخیر چندین بار جزو 
گزینه های پرســپولیس بود ولی در نهایت 
دیروز و پس از جلســه با مدیران باشــگاه 
پرسپولیس و مهدی رسول پناه قراردادی به 
مدت دو فصل با این تیم به امضاء رساند.

ایــن دروازه بان که ســابقه حضور در تیم 
ملی را هم دارد، ســال گذشــته و در نقل 
و انتقالات نیم فصل با پیشــنهاد استقلال 
مواجه شــده بود، اما به حضور در این تیم 

پاسخ مثبت نداد تا راهی پرسپولیس شود.
 حامــد لــک در فصــل اخیر لیــگ برتر 
داشــت  ماشین ســازی  در  خوبی  نمایش 

و در دیدارهــای بزرگ ازجملــه تقابل با 
پرســپولیس در لیگ برتــر و جام حذفی، 
استقلال، سپاهان و ... توانسته بود عملکرد 
کم اشتباهی داشته باشــد تا با این بازی ها 
مــورد توجه یحیی گل محمــدی نیز قرار 

بگیرد و در نهایت پرسپولیسی شود.
ایــن تصویر مربوط بــه پنالتی چیپ علی 
علیپور در بازی برگشت پرسپولیس مقابل 
ماشین سازی است که حامد لک آن را مهار 
کرد؛ کاری که این دروازه بان در جام حذفی 

نیز برابر سرخ پوشان انجام داد
این دروازه بان که فصل گذشــته بیشترین 
پنالتــی را در بین گلرهای لیگ برتر گرفته 
بود، مذاکرات اش با باشــگاه پرســپولیس 
خیلی طول نکشــید و قراردادش با ســرخ 

پوشان را امضاء کرد.
از جدایــی علیرضا  پرســپولیس که پس 
بیرانوند به دنبال یک دروازه بان مطمئن و 
با سابقه بود، با جذب حامد لک جای خالی 
گلر سابق خود را پُر کرد و دومین خریدش 
را پس از سعید آقایی به لک اختصاص داد.

511/5ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهپنج

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد 
سند رسمی . برابر رای شماره 13۹۹۶030۶۲۷1001۲03 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی  خانم صغری ضرابی شاندیز فرزند عباسعلی به شماره شناسنامه ۲۲0۶ صادره از مشهد در 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت  85/۲1 متر مربع قسمتی از پلاک  15۴0 فرعی از3  اصلی بخش ۹  واقع 
در مطهری  شمالی ۲1 مجلسی 5 پلاک 1۶۲ خریداری از مالک رسمی آقای غلامحسین ضرابی شاندیز محرز 
گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف۴۶1 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/5/۲8. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۶/1۲

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
*****************************************

511/2ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد 
سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹۹۶030۶00۶000۹81 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی  خانم معصومه 
ذبیحی ســربالایی فرزندامان اله به شماره شناسنامه 18۴۴ صادره ازکدکن نسبت به ششدانگ یکدربند مغازه 
به مساحت 3۷/۶۶ مترمربع ) سی وهفت وشصت وشش صدم متر مربع ( قسمتی از پلاکـ  ۲۹1۶ الی ۲۹۲1 
اصلی اراضی شــهر واقع در خراسان رضوی  بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه  خریداری مع الواسطه 
از ورثه حســین مســافر از  محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رســمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز 
از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 

و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 5/۲۷/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۶/1۲

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
511/3ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  
فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹8۶030۶00۶0030۷1 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای عباس 
ملوکی فرزند رضا به شماره شناســنامه 0۶۹0333331 صادره از تربت حیدریه  نسبت به ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 3۷۴/۴0متر مربع ) سیصد و هفتاد و چهار و چهل صدم مترمربع( قسمتی از پلاکـ  ۲0۶8 
از 3۶8 فرعی از اراضی دیزقند پلاک ۲31 اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه از محل مالکیت مشاعی خود متقاضی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو 
نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 

مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 5/۲8/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۶/1۲

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

**********************************************
511/4ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئین نامــه قانون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹۹۶030۶00۶000۹۷5 هیات 
اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه 
و بلامعارض متقاضی آقای علیرضا خواجه زاده فرزند محمد نقی به شماره شناسنامه  ۷0۶ صادره از تربت 
حیدریه نسبت به ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت15۷/۷۹ متر مربع) یکصد و پنجاه و هفت 
و هفتاد ونه صدم مترمربع( قســمتی از پلاکـ  یک فرعی از اراضی شــهر پلاک 3۴8۷  اصلی واقع  در 
خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالکین  رسمی ورثه 
اسداله سلطانی رجبی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 
روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام 
شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت 

مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 5/۲۷/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۶/1۲

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
**********************************************
511/6ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی

ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکگناباد
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ســاختمانهای  فاقد ســند رسمی . 1ـ نظر به دســتور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رســمی مصــوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شــماره  
13۹۹۶030۶0130000۹۴ مورخ 13۹۹/۲/1۷  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای حسین سلطانزاده  
فرزند علی در ششدانگ یک باب منزل مسکونی  به مساحت ۲3۹/۷5 متر مربع از پلاک  شماره 
۲3۷0  فرعــی از یک اصلی واقع در اراضی علی اباد بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری 
شده از آقای محمدرضا مرزبان  مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی 
در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در 
روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را 
به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک 
ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلــت قانونی واصل نگردد یا معترض، 
گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.تاریخ انتشار نوبت 

اول:13۹۹/۶/1۲. تاریخ انتشار نوبت دوم:13۹۹/۶/۲۷ 
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

511/1آگهیموتفرضی
 درباره پرونده کلاســه ۹۹0۹۹85113500۲8۶ شعبه ۷ دادگاه خانواده مجتمع قضایی شهید مطهری 
شهرستان مشهد) ۴0 خانواده سابق( در خصوص دعوی خواهان خانم 1- عاطفه بخشی زاده برج فرزند 
حســن ۲- خانم زهرا بخشی زاده برج فرزند حسن 3- حسن بخشــی زاده برج فرزند رضا ۴- مهتاب 
بخشی زاده برج فرزند حسن 5- آرزو بخشی زاده برج فرزند حسن به طرفیت دادسرای عمومی و انقلاب 
ناحیه ۲ مشهد – معاون دادستان مبنی بر موت فرضی خانم ) مینا قزل لو فرزند خداوردی( دستور فرمایید 
مطابق ماده 138 و13۹ قانون امور حسبی وماده 10۲3 قانون مدنی مراتب در سه دفعه متوالی هر کدام 
به فاصله یکماه در روزنامه کثیر الانتشار و  روزنامه محلی منتشر گردد چنانچه نامبرده در قید حیات می 
باشد و یا اشخاصی که ممکن است از فرد غایب ) مینا قزل لو فرزند خداوردی( اطلاعی دارند دعوت می 
گردد که مراتب را به شعبه ۷ دادگاه خانواده مشهد به نشانی مشهد – بلوار شفاء- شفاء 30 اطلاع دهند. 

تاریخ  انتشارنوبت اول: ۹۹/۶/1۲ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۹۹/۷/1۲ تاریخ انتشار نوبت سوم ۹۹/8/1۲ 
 مدیر دفتر شعبه ۷ دادگها خانواده مشهد- علی نژاد 

 ستاره دو رگه ایرانی - آلمانی در فینال 
لیگ قهرمانان اروپا!

مدافع ۲8 ساله تیم ولفســبورگ آلمان توانست تجربه جدیدی را همراه این تیم کسب 
کند و به درخشش خود در فوتبال آلمان ادامه داد.

به گزراش »ورزش ســه« سارا دورسون خواجه شــاید نامش برای اهالی فوتبال چندان 
آشنا نباشد اما یکی از بازیکنان دورگه فوتبال دنیاست که پدری ایرانی و مادری ترکیه ای 
دارد و خود نیز در کلن آلمان به دنیا آمده است؛ او از 1۷ سالگی کار خود را در تیم های 
پایــه کلن آغــاز کرد و پله پله خــودش را در فوتبال آلمان با درخشــش خود بالا برد. 
همزمان با درخشــش های باشگاهی نام او در لیست تیم ملی زیر 15 سال آلمان هم به 
چشــم خورد تا این چنین این ســتاره ایرانی-آلمانی راه موفقیت خود را ادامه دهد.او که 
در پســت دفاع به بازی گرفته می شــود و گاها حتی در میانه های زمین هم با تغییرات 
در سیســتم تیمش به میدان می رود، شاید مهم ترین اتفاقات زندگی اش پس از انتقال به 
اسِِــن شکل گرفت؛ باشگاهی قدیمی در فوتبال آلمان که حضوری فعال در فوتبال زنان 
دارد و دورســون خواجه نیز 5 سال در این تیم توپ زد و بیش از 100 بازی را انجام داد 
تا به یکی از شــاه ماهی های بازار نقل و انتقالات بدل شود.درخشش در اسِِن باعث شد 
تا دورســون خواجه به تیم ملی بزرگســالان آلمان هم دعوت شود و یکی از مهره های 
کلیدی ترکیب مانشافت شود؛ او در انتقالی هیجان انگیز در سال ۲018 به ولفسبورگ که 
یکی موفق ترین باشگاه آلمانی در حوزه فوتبال زنان است پیوست و توانست همراه این 
تیم در دو ســال متوالی هم فاتح بوندســلیگا شود و هم جام حذفی فوتبال آلمان را فتح 
کند.صعود به فینال لیگ قهرمانان اروپای زنان، بزرگ ترین اتفاق فوتبالی برای ســتاره 
ایرانی-آلمانی ولفســبورگ شد؛ اما بدشانسی برای این چهره آماده باعث شد تا در دیدار 
فینال پیش از اتمام نیمه نخســت مقابل لیون، به دلیل مصدومیت از زمین خارج شود و 
لیونی ها نیز در این دیدار حساس به برتری سه گله برسند تا سارا دورسون خواجه افتخار 
بزرگ نایب قهرمانی فوتبالی اروپا را همراه با ولفسبورگ را در سن ۲8 سالگی به دست 
آورد و بــرگ زرین دیگری را به کارنامه خود بیفزاید.او که حالا یکی از شــاخص ترین 
چهره های ترکیب ولفسبورگ و تیم ملی آلمان است بدون تردید رویای تکمیل کار نیمه 
تمام خود در فوتبال اروپا با قهرمانی در لیگ قهرمانان را در سر می پروراند و می خواهد 
همــراه تیم ملی آلمان نیــز در رقابت های یورو ۲0۲1 به قهرمانی برســد تا این چنین 

روزهای رویایی را خود را در فوتبال آلمان تکمیل کند.

MIS اولین خرید رحمتی از نفت
تیم فوتبال شهرخودرو خراسان مهاجم سرعتی نفت مسجد سلیمان را به خدمت گرفت.
به گزارش »ورزش ســه«، با ورود رسمی باشــگاه شهرخودرو به فصل نقل و انتقالات، 
احمد الجبوری مهاجم تیزپای نفت مســجد سلیمان با قراردادی به استخدام شهرخودرو 

درآمد.
مهاجم سوســنگردی ۲۷ساله شهرخودرو خراســان فصل گذشته از بازیکنان ثابت نفت 
مسجدسلیمان به شــمار می آمد و موفق شده بود سه گل به ثمر رساند، چهار پاس گل 
بدهد و دو پنالتی به ســود تیمش بگیرد.گفتنی اســت، احمد الجبوری ســابقه بازی در 

تیم های نساجی مازندران، فولاد و ... را در کارنامه دارد .
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رهبرمعظمانقلاباسلامیدرارتباطتصویریبامسئولانآموزشوپرورشمطرحکردند؛

تأکیدبرعدالتآموزشی،افزایشکیفیتمدارسدولتیومراقبتازآسیبهایآموزشمجازی
حضرت آیــت الل خامنه  ای رهبر معظم انقلاب 
اســلامی صبح امــروز )سه شــنبه( در ارتباط 
تصویــری با وزیر، معاونان، مدیران و رؤســای 
وزارت آموزش و پرورش در ســی و چهارمین 
اجلاس آموزش و پرورش، با تشکر صمیمانه از 
مردم برای عزاداری پر شــور حسینی و حرکت 
عظیم معنوی همراه با رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی، معلمان را »افســران سپاه پیشرفت 
کشــور« خواندند و با تأکید بر ضرورت تربیت 
دانشمند  اندیشمند،  انسان های مؤمن، خردمند، 
و دارای اخلاق اســلامی در این دستگاه بسیار 
مهم گفتند: ســند تحول آموزش و پرورش باید 
بــا تبیین صحیح و تنظیم و اجرای برنامه جامع 

عملیاتی، زمینه ساز پرورش چنین افرادی شود.
ایشــان با تسلیت سالروز شــهادت امام سجاد 
)ع(، حرکت عظیم حضــرت زینب)س( و امام 
سجاد)ع( را قیام به معنای حقیقی کلمه خواندند 
و افزودند: پس از قیام حســینی در عاشورا، قیام 
زینبی ابعاد مختلف حادثه عاشــورا و شــهادت 
حضرت سیدالشــهدا را برای بشــریت تثبیت و 

ماندگار کرد.
رهبر انقلاب، سوگواری ملت در دهه اول محرم 
امســال را پدیده ای در تاریخ کشــور دانستند و 
افزودند: با وجود محدودیت های شدید ناشی از 
کرونــا، مردم، گویندگان و مرثیه خوانان، ضمن 
حفظ شور حســینی و تشکیل مجالس عظیم و 
معنوی، دســتورالعمل ها را رعایت کردند که به 
عنــوان یک مُرید اهل بیــت، صمیمانه از همه 

عزیزان تشکر می کنم.
حضرت آیت الل خامنه ای همچنین با تشــکر 
از زحمــات چند ماه اخیــر مجموعه آموزش و 
پرورش و گزارش خوب وزیر گفتند: برنامه ریزی 
و اقدامــات این مجموعه پس از شــیوع کرونا 
بی ســابقه بود چــون تجربــه ای در این زمینه 

نداشتیم که از همه قدردانی می کنم.
ایشــان در محور اصلی سخنانشــان، منطق و 
هدف آموزش و پرورش در همه دنیا را »تربیت 
انسان شایسته« خواندند و افزودند: البته با توجه 
به تعاریف گوناگون انســان شایسته در مکاتب 

مختلف، نوع آموزش هــا و پرورش ها  متفاوت 
می شود.

رهبر انقلاب افزودند: در نظام اسلامی  برونداد 
و حاصل 1۲ ســال تعلیــم و تربیت کودکان و 
نوجوانان و جوانان باید تربیت انسان های مؤمن، 
خردمند، متفکر و اندیشمند، دانشمند، با نظم، با 
انصاف، دارای اخلاق اســلامی و در یک کلمه 

انسان های مجاهد و اهل عمل باشد.
حضرت آیت الل خامنه ای با طرح این ســؤال 
که برای تربیت چنین انســان هایی، دســتگاه 
آموزش و پرورش باید چه ویژگی هایی داشــته 
باشــد، افزودنــد: برای تحقــق منطق و هدف 
انسان سازی، آموزش و پرورش به عنوان لشکر 
عظیم فرهنگی نیازمند زیر بنای مســتحکم و 

تحول بنیادی است.
رهبر انقلاب با اشاره به گذشت ۹ سال از تنظیم 
ســند تحول آموزش و پرورش افزودند: در این 
سند اهداف کلان و راهبردهای کلی مشخص 
شده اســت که باید بر اساس سیاست ها، برنامه 

اجرایی تنظیم شود.
ایشــان افزودند: برنامه اجرایی ســند تحول با 
وجود تلاش های دولت هــای مختلف هنوز به 
طور کامل تنظیم نشــده اســت که شورایعالی 
آموزش و پرورش و مدیریت کلان آن باید این 

مسئولیت را انجام دهند.
رهبر انقــلاب  ترمیم دوره ای ســند تحول با 
نــگاه تکمیلی را از مفاد ســند تحول و وظیفه 
شــورایعالی انقلاب فرهنگی خواندند و افزودند: 
مســئولان آموزش و پــرورش، این موضوع را 

پیگیری کنند.
ایشــان »زمان بندی« و »تعیین شــاخص های 
پیشرفت« را در برنامه جامع اجرای سند تحول 
ضروری خواندند و افزودنــد: برنامه جامع باید 
متقــن و در بردارنده همه اهداف ســند تحول 

باشد.
حضرت آیت الل خامنه ای تبیین صحیح ســند 
تحول را هم مهم دانســتند وگفتند: سند تحول 
باید برای همه ســطوح آمــوزش و پرورش، به 
روشنی و جذاب تبیین شــود تا همه مدیران و 

معلمان برای اجرای دقیق آن انگیزه پیدا کنند.
انقــلاب اســلامی، معلمــان را عناصر  رهبر 
تعیین کننده در دستگاه عظیم فرهنگی آموزش 
و پــرورش خواندند و با تأکید بر لزوم صیانت از 
شــأن و نقش معلمان گفتند: معلمان به معنای 
واقعی افسران سپاه پیشــرفت کشور هستند و 
حفظ شأن و جایگاه معلم در درجه اول به عهده 
خود آنان است و هر معلمی باید این احساس را 

داشته باشد که او آینده ساز است.
حضرت آیــت الل خامنــه ای افزودند: آموزش 
و پرورش نیــز باید از شــأن و جایگاه معلمان 
حمایت کنــد و این هدف باید با کمک مجلس 
و دستگاههای مرتبط همچون سازمان برنامه و 

بودجه محقق شود.
ایشــان تأکید کردند: نگاه به آموزش و پرورش 
بایــد نگاه به یک دســتگاه زیربنایی باشــد نه 
مصرفی، و هزینــه کردن در آموزش و پرورش 
همچون ســرمایه گذاری در مسائل زیربنایی در 

نظر گرفته شود.
رهبر انقلاب اســلامی، فرهنگ ســازی برای 
ترویج احترام و اکرام معلمان در جامعه را عامل 
ســوم در صیانت از جایگاه و شــأن این قشــر 

مهم و تأثیرگذار دانستند و گفتند: دستگاههای 
فرهنگی بویژه صدا و ســیما در این زمینه نقش 
بســیار مهمی دارنــد و باید ایــن کار لازم را 

بصورت مستمر و هنرمندانه انجام دهند.
حضرت آیــت الل خامنه ای موضــوع جذب و 
تربیت معلم را بســیار مهم برشمردند و با اشاره 
بــه دو دانشــگاه فرهنگیان و شــهید رجایی، 
برنامه ریزی  بگونه ای  باید  خاطرنشــان کردند: 
و ظرفیت سازی شود که معلمان سراسر کشور، 
فقط از مســیر این دو دانشــگاه وارد آموزش و 
پرورش شوند و مجلس شورای اسلامی نیز باید 
در تصویب طرح ها بگونه ای عمل کند که خارج 
از مســیر این دو دانشگاه، ورودی به آموزش و 

پرورش وجود نداشته باشد.
ایشــان، در نظر گرفتــن صلاحیت های دینی، 
اخلاقی و سیاســی را در جــذب معلمان مورد 
تأکید قرار دادند و گفتند: باید در جذب معلمان 
یک گزینش صحیح و خردمندانه انجام شــود 
و اجــازه ورود نیروی بــی کیفیت به آموزش و 

پرورش داده نشود.
رهبــر انقلاب اســلامی به موضــوع »عدالت 
آموزشی« نیز اشــاره کردند و افزودند: در مورد 

عدالت آموزشــی و بهره منــدی دانش آموزان 
از ســهم مناســب خود در همه نقاط کشــور 
بویژه مناطق دوردســت و شناسایی و پرورش 
استعدادهای درخشــان در مناطق محروم بارها 
صحبت شــده است و اکنون که مسئله آموزش 
مجازی مطرح اســت، موضوع عدالت آموزشی 

حساس تر از گذشته است.
حضرت آیــت الل خامنه ای با تأکید بر توجه به 
خانواده هایی که تمکــن مالی جهت خرید ابزار 
و وسائل مورد نیاز به منظور استفاده از آموزش 
مجــازی را ندارند، افزودند: صداوســیما باید از 
طریق آموزش، بخشــی از خــلاء عدم امکان 

استفاده از آموزش مجازی را جبران کند.
ایشــان یکی از موارد مربوط به عدالت آموزشی 
را، موضــوع »مــدارس دولتی« برشــمردند و 
گفتند: باید ســطح و کیفیت مــدارس دولتی از 
لحاظ آموزشــی و تربیتی به گونه ای شــود که 
دانش آموزان احســاس نکنند با تحصیل در این 
مدارس امکان قبولی آنها در کنکور کمتر است 
و خانواده ها نیز تصور کنند فرزندانشان را به یک 

جای بی پناه می فرستند.
رهبــر انقلاب اســلامی درخصــوص آموزش 

مجــازی و برخــی زیان هــای احتمالــی آن 
خاطرنشان کردند: راه اندازی شبکه شاد، اقدام 
بســیار خوبی اســت اما آموزش مجازی نباید 
موجب شود که دانش آموز در معرض آسیبهای 
فضای مجازی و خطــرات اخلاقی و اعتقادی 

قرار گیرد.
ایشــان به بعُد پرورشــی در آموزش و پرورش 
اشــاره کردند و بــا گلایه از کــم توجهی به 
فعالیتهای پرورشــی و عقــب ماندگی در این 
زمینه به رغــم تأکیدهای مکرر، گفتند: با توجه 
به موضوع آموزش مجازی، باید برای فعالیتهای 
پرورشــی، شیوه های جدیدی را طراحی کرد تا 

این موضوع مورد غفلت بیشتر قرار نگیرد.
رهبــر انقــلاب اســلامی، مــدارس پرورش 
اســتعدادهای درخشان یا همان ســمپاد را از 
مسائل مهم و اساسی آموزش و پرورش خواندند 
و با اشــاره به ابلاغ مصوبــه مربوط به مدارس 
ســمپاد که بــا تأخیر هم انجام شــد، بر جدی 
گرفتن موضوع شناسایی و پرورش استعدادهای 
درخشــان تأکید کردند و افزودند: جایگاه کشور 
در المپیادهــا نیز باید بهبود و ارتقاء یابد زیرا در 
سال های اخیر وضعیت ما برجسته نبوده است.

حضــرت آیت الل خامنه ای در ادامه به وضعیت 
مهد کودک ها و پیش دبستانی ها اشاره کردند 
و با اظهار تأســف از رها بــودن مهدکودک ها 
به دلیل اختلافات برخی دســتگاههای دولتی، 
گفتند: براســاس گزارش های رسیده وضیعت 
مهدکودک ها به هیچ وجه خوب نیست و نباید 
به مهد کودک ها نگاه مراکز خدماتی داشــت 

بلکه مراکز مهم آموزشی و پرورشی هستند.
حضرت آیت الل خامنه ای همچنین با اشاره به 
اصــرار غربی ها برای نفوذ در آموزش و پرورش 
کشورها با انگیزه تحمیل سبک زندگی غربی، از 
سند ۲030 و یا نفوذ در آموزش و پرورش برخی 
کشــورهای منطقه به عنوان نمونــه  یاد کردند 
و گفتند: امروز فلســفه اجتماعی غرب در خود 
غرب شکست خورده و مظاهر فسادانگیز آن از 

هالیوود تا پنتاگون کاملًا نمایان است.
رهبر انقلاب اســلامی با تأکید بر حساسیت در 

مقابل نفوذ دشــمن افزودند: دشمن قصد دارد 
کاری را که بوســیله نظامی از انجام آن ناتوان 
اســت، با نفوذ و از راههایی مانند ســند ۲030 
دنبال و انسان هایی تربیت کند که مثل او فکر 
و اهداف عملیاتی او را پیاده کنند تا زمینه غارت 

ملتها فراهم شود.
رهبــر انقــلاب اســلامی در بخــش پایانی 
سخنانشــان، اقدام دولت امارات متحده عربی 
در عادی ســازی روابط با رژیم صهیونیســتی 
را خیانتــی به دنیای اســلام، جهــان عرب و 
کشــورهای منطقه و به مســئله مهم فلسطین 
خواندنــد و گفتنــد: البته ایــن وضعیت دیری 
نخواهد پایید اما لکه ننگ آن بر پیشانی کسانی 
که غصب کشور و آواره کردن ملت فلسطین را 
به بوته فراموشی سپردند و پای صهیونیستها را 

در منطقه باز کردند، باقی خواهد ماند.
ایشــان با ابراز تأسف از همکاری دولت امارات 
متحــده عربی بــا اقدامات قســاوت آمیز رژیم 
صهیونیســتی و عناصر خبیث صهیونیست در 
هیأت حاکمه آمریکا علیه مصالح جهان اسلام و 
منطقه، افزودند: امیدواریم اماراتی ها زودتر بیدار 

شوند و این کارشان را جبران کنند.
پیش از ســخنان رهبر انقلاب اســلامی، آقای 
حاجی میرزایی وزیر آمــوزش و پرورش با بیان 
گزارشــی از فعالیت های ایــن وزارتخانه گفت: 
تولید بسته و محتوای یادگیری، سیاست گذاری 
در فرایند جــذب و به کارگیری معلم، طرح هر 
دانش آموز یک مهارت، افزایش حقوق معلمان، 
آغاز عملیــات احداث ۴3 هزار واحد مســکن 
افزایش ظرفیت دانشــگاههای  فرهنگیــان و 
فرهنگیان جزو برنامه هــا و اقدامات آموزش و 

پرورش است.
آقای حاجی میرزایی ســرعت آموزش و پرورش 
در واکنش به کرونا را مناســب دانست و گفت: 
کمتر از یک هفته پس از کرونا، برنامه تلویزیونی 
آموزشــی و حدود یک ماه بعد از آن، شبکه شاد 
را راه اندازی کردیم و در ســال تحصیلی جدید 
نیــز تضمین می دهیم که همه دانش آموزان به 

آموزش دسترسی داشته باشند.


